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Sean Quinn: Now starting the recorder through the application. So just so you know, 1 
we're now kind of on the recorded record. 2 

Campaign Manager: Okay. 3 

Sean Quinn: And so, I'll note for the record that today is November 18th, 2019, and 4 
we're conducting this interview by video teleconference with Mr. 5 
Campaign Manager, who's in Guam where it is November 19th. Speaking 6 
is Sean Quinn from the Office of Congressional Ethics, and I'm here with 7 
Paul Solis as well, who just introduced himself. I've explained the False 8 
Statements Act, 18 U.S.C. 1001, to the witness, and he will be signing and 9 
returning that acknowledgement. So with that, I think we're all set to kind 10 
of just start having a conversation, and we can start with some easy stuff. 11 
If you could just tell me a little bit about yourself. Where are you from? 12 
Where did you go to school? 13 

Campaign Manager: My name is Campaign Manager. I grew up here on Guam. I went to 14 
school at the University of San Francisco. I am currently the policy analyst 15 
for Senator Amanda Shelton of the Guam Legislature. 16 

Sean Quinn: Okay. And prior to that position with Congressman Shelton, you worked 17 
for Delegate San Nicolas, correct? 18 

Campaign Manager: Yes, I was a chief of staff for then Senator Michael San Nicolas. 19 

Sean Quinn: Okay. 20 

Campaign Manager: Now Congressman Michael San Nicolas. 21 

Sean Quinn: Okay. Let's maybe start at the beginning of that relationship. How did you 22 
come to meet Delegate San Nicolas, or at the time, Senator San Nicolas? 23 

Campaign Manager: I had been the campaign manager for a congressional candidate here on 24 
Guam, Mr. Karlo Dizon. And he had lost the primary, but after that, Mr. 25 
San Nicolas, who was running for Senator on Guam, had contacted me 26 
after the primary, telling me that he had the intention of wanting me on his 27 
team. And he did so hire me for his senatorial office, and I served with 28 
him for his three terms that he was a Senator in the Guam Legislature. 29 

Sean Quinn: Okay. And when was that, that he first hired you? 30 

Campaign Manager: This was in January of 2013. 31 

Sean Quinn: Okay. And what was that position that you were first hired to? 32 
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Campaign Manager: The first position I was hired to was Policy Analyst and eventually I 1 
became Senior Policy Advisor and then Chief of Staff. 2 

Sean Quinn: Okay. 3 

Paul Solis: How long were you Chief of Staff? 4 

Campaign Manager: I was Chief of Staff for his last term. That was from 2017 and 2018. 5 

Paul Solis: So basically, one full year, or would that be two years? 6 

Campaign Manager: One full term, so one full two-year term. 7 

Paul Solis: Two years? 8 

Campaign Manager: So, his third term. 9 

Paul Solis: Okay. 10 

Sean Quinn: Okay. And so those were your positions with his official staff in the Guam 11 
Legislature. Did you also work on his campaigns during that time? 12 

Campaign Manager: Yes. I worked on his campaign throughout that whole time. For his 13 
congressional campaign, he had me be the chairman of that campaign. So 14 
chairman is in the papers that were filed with the Guam Election 15 
Commission. You have to state a treasurer and chairman. So I was his 16 
selected chairman. 17 

Sean Quinn: Okay. And who was the treasurer for that campaign? 18 

Campaign Manager: The treasurer was Shelly Vargas Calvo. 19 

Paul Solis: When did you start on the campaign? 20 

Campaign Manager: Essentially, I worked at the senatorial campaign pretty much the whole 21 
time. I didn't have an official title, but I've managed a lot of the operations 22 
of his campaign. Booking the TV ads and radio ads, I'd often be the one to 23 
do that, and writing the ads and writing the brochures and things like that. 24 

Paul Solis: And then you mentioned you were a campaign manager, correct? 25 

Campaign Manager: Campaign chairman. 26 

Paul Solis: Campaign chairman. 27 
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Campaign Manager: We never had anyone who was officially manager. 1 

Paul Solis: Okay. So campaign chairman, that title applied to the congressional 2 
campaign? 3 

Campaign Manager: Yes. Correct. 4 

Paul Solis: And that started in what year? 5 

Campaign Manager: We filed the organizational report for the congressional campaign in 6 
January of 2018. However, he did announce that he was running for 7 
Congress, I think it was in November. 8 

Paul Solis: Of 2017? 9 

Campaign Manager: November, 2017. 10 

Sean Quinn: Okay. 11 

Campaign Manager: In [inaudible 00:05:00]. 12 

Sean Quinn: And so at that time the people employed on the congressional campaign 13 
were yourself and then Shelly Vargas Calvo. Was there anybody else 14 
employed by the campaign or that had like a consistent volunteer position? 15 

Campaign Manager: The signatory for the campaign account was the congressman's father, 16 
Miguel San Nicolas. 17 

Sean Quinn: Okay. 18 

Campaign Manager: He had always been the signatory for even the senatorial account. He had 19 
previously been the chairman of the Congressman's senatorial campaign 20 
for the six years he was senator. 21 

Sean Quinn: Okay. And so just to clarify, Delegate San Nicolas's father's name is 22 
Miguel San Nicolas? 23 

Campaign Manager: Miguel San Nicolas. He also goes by Mike San Nicolas, so it's a little 24 
confusing. But his official name is Miguel San Nicolas. 25 

Sean Quinn: Okay. And then is Delegate San Nicolas, his official name is Michael San 26 
Nicolas, correct? 27 

Campaign Manager: Correct. 28 
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Sean Quinn: And Miguel is not any part of his name? 1 

Campaign Manager: Yes, there's no Miguel in his name. 2 

Sean Quinn: Okay. And so there's nobody else other than you two and then the 3 
signatory, Delegate San Nicolas's father, that worked consistently on the 4 
campaign. 5 

Campaign Manager: His whole senatorial staff worked on his campaign. 6 

Sean Quinn: Okay. 7 

Campaign Manager: As is what happens here on Guam. Yeah. Pretty much his campaign team 8 
was his office. 9 

Sean Quinn: Okay. And how big is that staff? 10 

Campaign Manager: That staff at the time was... There was eight of us. 11 

Sean Quinn: Eight. Okay. This might be a little bit tedious. Do you mind giving me the 12 
names of those people that were on his staff at the time? 13 

Campaign Manager: Sure. So, there was T'nelta Mori. That is T-apostrophe-N-E-L-T-A. 14 

Sean Quinn: Mm-hmm (affirmative). 15 

Campaign Manager: M-O-R-I. T'nelta Mori. She is currently his secretary there in Washington, 16 
DC. 17 

Sean Quinn: Right. 18 

Campaign Manager: There is also Nelta Aien, who is T'nelta's sister. Her name is spelled N-E-19 
L-T-A, A-I-E-N. And she is the secretary in the Guam office. There's also 20 
Benjie Perez. B-E-N-J-I-E. Perez is P-E-R-E-Z. He works in the 21 
congressman's Guam office. There is Kenny Leon Guerrero. K-E-N-N-Y. 22 
Leon Guerrero, L-E-O-N, G-U-E-R-R-E-R-O. And he also works in the 23 
Guam office. I can't even remember more. There was Elizabeth Camacho. 24 
E-L-I-Z-A-B-E-T-H, Camacho, C-A-M-A-C-H-O. There was Mr. Jose 25 
Crisotomo. J-O-S-E, C-R-I-S-O-T-O-M-O. He currently works in the 26 
Guam office, too, so I'm sure you can get his name there. 27 

Paul Solis: Elizabeth also? Is Elizabeth also on the congressional staff right now? 28 

Campaign Manager: I'm not entirely sure, but I know that she has done some work for the 29 
congressman in the office. She has gone like... They had a thing where 30 
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they left his phone number and address door-to-door here on Guam, and I 1 
know she participated in that. I don't know if that was like a contracting or 2 
if she's permanently on the staff. 3 

Paul Solis: Okay, got it. 4 

Campaign Manager: There was also Mr. Julian Janssen. J-U-L-I-A-N. Janssen, J-A-N-S-S-E-N. 5 
He used to work for the congressman's office here on Guam, but he 6 
recently quit a couple of weeks ago. Mr. Christian Valencia, C-H-R-I-S-T-7 
I-A-N. Valencia, V-A-L-E-N-C-I-A. He quit during the senatorial 8 
campaign. He now works for a different Senator here on Guam. 9 

Sean Quinn: Okay. 10 

Campaign Manager: There might be nine. 11 

Sean Quinn: I think we got to eight. One, two, three, four, five, six, seven, eight. So you 12 
said that Julian Janssen just recently quit? 13 

Campaign Manager: Correct. 14 

Sean Quinn: Can you tell me the circumstances, or why you think he quit? 15 

Campaign Manager: The circumstances? He had been looking for a different job for a while. 16 
He now works for Guam's Bureau of Statistics and Plans and Coastal 17 
Management. 18 

Sean Quinn: Okay. So as far as you know, he left on good terms? 19 

Campaign Manager: No. 20 

Sean Quinn: No. Okay. 21 

Campaign Manager: They did not leave on good terms. 22 

Sean Quinn: Okay. Can you explain that? 23 

Campaign Manager: The Congressman had always treated him poorly. He has Asperger's, 24 
which the Congressman knew about and sort of tolerated it. But Julian had 25 
always felt like he was treated poorly in that office, so he had stated that 26 
he was the longest employed person in the office. He was there for over 27 
six years. But yeah, he was always looking to get out. 28 
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Sean Quinn: Okay. Do you know if his departure had anything to do with kind of the 1 
current allegations that you've discussed with reporters, that we're 2 
discussing today? 3 

Campaign Manager: I'm sorry, can you repeat that question? 4 

Sean Quinn: Yeah. Do you know if his departure had anything to do with sort of the 5 
issues that we're talking about today and that you've spoken with the 6 
media? 7 

Campaign Manager: I don't think that they directly had to do with his departure. He lost a lot of 8 
respect for the Congressman through the course of working for him 9 
because he was aware of certain things in the office. But I suppose you'd 10 
have to ask him. I don't know exactly. I just know that in conversations 11 
I've had with him, he was very unhappy about the office. 12 

Sean Quinn: Okay. Did you have something? 13 

Paul Solis: I just wanted to confirm something. So T'nelta, Nelta, Benjie, Kenny, and 14 
Jose, you can all confirm are currently employed in the congressional 15 
official office? 16 

Campaign Manager: Correct, yes. 17 

Paul Solis: And only T'nelta is here in DC. 18 

Campaign Manager: Only T'nelta is there in DC, correct. From the campaign, yes. 19 

Sean Quinn: Okay. And then you also mentioned that Christian Valencia that... Sorry, 20 
that's a male? Christian is a guy. 21 

Campaign Manager: Yes, male. 22 

Sean Quinn: He quit during the congressional campaign. 23 

Campaign Manager: He quit during the congressional campaign, yes. 24 

Sean Quinn: Okay. And kind of same questions for him. Do you know why he quit? 25 

Campaign Manager: He was also dissatisfied in the office. He had, shortly before quitting, had 26 
seen Ms. Jennifer Winn, who is his district director, in the hallway, 27 
building leaving from our office. And I don't know if that had to do with 28 
his departure, but that had been shortly before his departure. 29 
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Sean Quinn: Sorry, what do you mean? Maybe I missed something. He saw her in the 1 
office and that upset him, for some reason? 2 

Campaign Manager: He saw her in the hallway. So she was actually coming out of our storage 3 
room, but I don't believe that he saw her coming out of our storage room. 4 
He came into our office and said, "Oh, Jennifer was just here. I just saw 5 
her in the hallway." And she wasn't in the office. So everyone was like, 6 
"Oh no, she wasn't here." But he had seen her in the hallway, which I'm 7 
sure was confusing to him. Just so you know, I guess, it had been a 8 
frequent topic of conversation in our office. The fact that Senator would, 9 
his car would be in the parking lot, which you could see from our office, 10 
but he would not be in our office. And so we often wondered, where was 11 
he? 12 

Sean Quinn: Okay. 13 

Campaign Manager: And so there is a storage room that is adjacent to our office, that is not 14 
connected to our office. And this is often where he and his mistress, 15 
Jennifer Winn, who is currently his district director, would often meet. 16 

Paul Solis: And just so we're clear here, at the time, this is during when you and 17 
Christian and others that you've mentioned are employed in the Guam 18 
Senate office. Correct? 19 

Campaign Manager: In the senator's office. Yeah, when he was senator. 20 

Paul Solis: Right. And District Director, did she have a official position at that time 21 
with the then Senator? 22 

Campaign Manager: No, she worked at the Bank of Hawaii. 23 

Paul Solis: Okay. 24 

Campaign Manager: She was not with the campaign. She worked at the bank, which was about 25 
a block away from the office. 26 

Sean Quinn: I see. Okay. And so just to put a fine point on it, Christian saw District 27 
Director outside near the storage unit and that was confirmation of or 28 
upsetting because that was evidence of the affair that Delegate San 29 
Nicolas was having with District Director? 30 

Campaign Manager: Right. As an office, we discussed for a long time what is happening, why 31 
he would be parked in our parking lot, which I said you can see from our 32 
office, and that he would just not be in our office. And this was a very 33 
frequent occurrence. 34 
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Sean Quinn: Okay, got you. And so that was a topic of conversation and I know that 1 
you said you spoke to Julian Jannsen about some issues that he had with 2 
the way that the campaign and the office were being run. Is there anybody 3 
else that you remember having a specific conversation with about 4 
wrongdoing that you perceived? 5 

Campaign Manager: With T'nelta and Nelta, as well. We also wondered where he would be, as 6 
well. There was an incident in the first term, as well. T'nelta had found a 7 
pair of panties on top of a bookshelf as we were moving offices, and she 8 
wondered who's those were. I don't know. 9 

Sean Quinn: Okay. 10 

Campaign Manager: There was that. The Senator at the time had also installed deadbolt door 11 
locks to the doors in the office. So even though we had keys to the office, 12 
in the evening, he would deadbolt the doors so that if we were trying to 13 
come into the office to work late or something like that, they would be 14 
deadbolted. So we would not be able to get in. So I think we've discussed 15 
that, too. It was like the purpose to that, and we sort of shrugged it off at 16 
the time. There were just things like that. 17 

Sean Quinn: Okay. 18 

Campaign Manager: That were happening that were a little confusing. 19 

Sean Quinn: Okay. So it sounds like you had conversations sort of around the alleged 20 
affair. Were there any other sorts of issues that you had discussions with 21 
other people about in the office? So for example, any of the spending 22 
issues that you've noted or any other issues that you had specific 23 
conversations about? 24 

Campaign Manager: No, he kind of kept the spending stuff and the financial things in silos. He, 25 
first of all, just discussed nothing with our treasurers, with our senatorial 26 
treasurer, or our congressional treasurer, almost none of the financials 27 
were discussed with them. They were never present-  28 

Sean Quinn: That's with Shelly? 29 

Campaign Manager: Collecting the money or counting the money or depositing the money. 30 
They just kept that away from the treasurers. During the fundraisers when 31 
we would collect money for the congressional campaign, we did not count 32 
the money. He took all the money home, counted it himself at home, and 33 
then he would give it to T'nelta or Nelta to deposit in the bank account. 34 

Sean Quinn: Okay. 35 
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Campaign Manager: And then the other thing that he had done, which I did not realize really 1 
was the case, was he was signing for all the checks of the campaign. 2 
However, later on I discovered that he is not a signatory to either the 3 
senatorial or congressional campaign account. He was actually signing on 4 
behalf of his father, although his father did not know. So he was forging 5 
his father's signature. 6 

Sean Quinn: Okay. And then the treasurers that you're saying he was keeping 7 
information from for the congressional campaign, that was Shelly? 8 

Campaign Manager: For the congressional campaign? Yes. Shelly Vargas Calvo. For the 9 
senatorial campaign, Letitia Lujan.  10 

Paul Solis: And his father was the signatory on both the senate and the congressional 11 
accounts? 12 

Campaign Manager: Correct. The accounts required two signatures, so his father is the 13 
signatory and the treasurer were the other signatories. He somehow 14 
worked it out with the treasurers that they would sign a blank book of 15 
checks so that he could issue the checks at will, with his father's signature. 16 

Paul Solis: Do you know why he was not a signatory to his own campaign account? 17 
Why was his father? 18 

Campaign Manager: Yes. Well, he had told me that his wife had asked him as well, why is his 19 
father signatory and not himself? And he told me that he said to his wife 20 
that so that in case there was any trouble it would be his father who would 21 
be in trouble and not himself. 22 

Paul Solis: So that information was relayed to you by Delegates San Nicolas via a 23 
conversation- 24 

Campaign Manager: This was a conversation that he had with his wife. 25 

Paul Solis: Okay. 26 

Sean Quinn: But he told you about that conversation himself? 27 

Campaign Manager: Yes. I was like, at a certain point, his closest confidant. He had told me 28 
about the affair August 2017, and sort of from that point on, he was very 29 
open with me about a lot of things that he was doing. 30 

Paul Solis: And Sean, stop me if you have some other questions, but since we're on 31 
this topic, about August '17, what time period, you just mentioned that you 32 
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were his closest confidant. About what time period would you say you 1 
began to assume this role as his closest confidant? 2 

Campaign Manager: Almost from the beginning, I was the person who was closest to him in the 3 
office. Even though I was Chief of Staff only the last term, he had no 4 
official Chief of Staff before then. And so I, in a lot of ways, acted as his 5 
Chief of Staff in the first and second term. In a lot of ways, I was his 6 
closest confidant through the whole time. But that progressed over time. 7 
He became more and more comfortable divulging things to me over time. 8 

Paul Solis: So you had a relationship with him that was not simply 9 
employee/employer, it was also personal information was shared between 10 
the two of you? 11 

Campaign Manager: Yes. And that happened mostly after August 2017. 12 

Paul Solis: So you just brought up August 2017 and the first time District Director 13 
was mentioned to you. Can you walk us through the first time that this 14 
happened, and how the situation was approached, and what information 15 
was shared? 16 

Campaign Manager: Sure. I'm sorry. I'm not sure where to start. So I had known of Ms. Winn 17 
for some time. Her daughter had worked as an intern in our office. Her 18 
daughter's name is Alannah Torre. A-L-A-N-N-A-H. Torre, T-O-R-R-E. 19 
So her daughter was an intern in our office. So she would come to 20 
fundraisers for the Congressman and would often be the last person there. 21 
And so I knew of her. 22 

Campaign Manager: And then August 2017 there is... So the congressman's son has autism, and 23 
he would take his family to the Philippines for a month. His wife and his 24 
kids would go to the Philippines for a month, and he would stay here on 25 
Guam one month out of the year. And this was around that time, August 26 
2017. And so he was alone here on Guam, and he was frequently absent 27 
from the office that month. He was just basically not at the office at all 28 
that whole month. I was his designated driver a lot of times. And so there 29 
was a lot more times that month where I would have to pick him up late at 30 
night because he was too inebriated to drive home. 31 

Campaign Manager: So he had also had a very volatile month. He had an argument with his 32 
mother because Nelta is the family's nanny. And so Nelta went to the 33 
Philippines with his wife and children while still being paid her 34 
government salary. And so his mother thought that that was unethical and 35 
told him so. And he was upset because his mother told him that. He yelled 36 
at her, made her cry. A couple of days later, it was his brother's bachelor 37 
party. His brother was getting married. He invited me to his bachelor 38 
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  And then he 1 
talked about his relationship currently with Jennifer Winn, who is now his 2 
district director. 3 

Sean Quinn: So when you had that conversation, he named District Director? 4 

Campaign Manager: Yes. I had asked him, "Do I know this person?" And then he said, "Yes." 5 
And I was like, "Okay. So I think I know who it is." And then he said, 6 
"Yes, it's Jennifer. Jennifer Winn." 7 

Paul Solis: Why did you say you think you know who it is? 8 

Campaign Manager: Because she would often be the last person at our fundraisers. Our 9 
fundraisers were often at bars and when she would come to this fundraiser, 10 
she was often the very last person there. And they would hang out towards 11 
the end of the night pretty frequently. 12 

Sean Quinn: Okay. And then that was another thing I wanted to clarify quickly. You 13 
said that District Director’s daughter was an intern, and you think they met 14 
during that time with- 15 

Campaign Manager: Before that, yes. 16 

Sean Quinn: Okay. 17 

Campaign Manager: So after he told me about this relationship, he sort of insisted that I get to 18 
know her, and yeah, that I would get to know Jen. He really wanted us to 19 
be friends. So shortly after telling me about it, we met at a bar. 20 
Apparently, Benjie Perez had known about it before I did. So, the four of 21 
us met, me, Benjie Perez, Jennifer and the Congressman, at a bar, Skyline. 22 
The name of the bar was Skyline. And the four of us sat together. His, I 23 
guess, general theory was that if there was a group of us, it did not look 24 
like they were together on their own. So the four of us sat together, and 25 
they talked about how the first met. They just talked about how in love 26 
they were. 27 

Sean Quinn: Okay. And the conversation you had in the car with Delegate San Nicolas, 28 
that was the August 2017 timeframe? 29 

Campaign Manager: Yes. 30 

Sean Quinn: But you said at that time he told you they had been dating for about three 31 
years? 32 
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Campaign Manager: Yes. Ever since even first term. So, 2014 I think was the start of their 1 
relationship. So when they, so that conversation at Skyline they were 2 
talking about how they first met, I guess they said that the Congress...The 3 
Congressman said that he just messaged her on Facebook, he thought she 4 
was attractive, asked to have lunch with her, and then the conversation sort 5 
of, I mean the relationship went from there. 6 

Sean Quinn: Is there anybody besides Benji who has confirmation of the relationship 7 
between District Director and Delegate San Nicolas 8 

Campaign Manager: Yes, so there was one-point Jennifer Winn and I and the Congressman 9 
went to the Philippines together and we had a dinner with Jeryl Lujan, 10 
who is Leticia's brother. Leticia being the treasurer for the senatorial 11 
campaign. Jeryl was his first treasurer when he first ran for Senator. 12 

Sean Quinn: Gerald, is that the name? 13 

Campaign Manager: Yeah, Jeryl, J-E-R-Y-L, Lujan, L-U-J-A-N. 14 

Paul Solis: Specifically, with the former Senate staff and some of which are now in 15 
the congressional staff, I guess I'll focus my question. I'll repeat the 16 
question, but with those people in mind, besides Benji, is there anybody 17 
else you know that has confirmation of this relationship between District 18 
Director and Delegate San Nicolas? 19 

Campaign Manager: No, I mean the only people that he trusted to tell about this relationship 20 
was myself and Benji. 21 

Sean Quinn: Okay. Just since we're on the topic, while we can kind of close out, what 22 
do you know about the relationship between District Director and Michael 23 
San Nicolas? Do you know . . . the relationship continued through the 24 
course of the campaign, is that correct? 25 

Campaign Manager: Yes. So, through the course of the campaign, so after he told me about 26 
their relationship, I mean he just basically started involving me in sort of 27 
actively covering up their relationship. So, in the evenings when he would 28 
be seeing Jennifer, he'd tell me, "in case my wife calls, tell her that I am 29 
with you." And then there were times that they would get a hotel room 30 
together. So, I booked the hotel room twice, two different occasions. And 31 
since they were at the hotel room, he told me to stay in the office in the 32 
evenings in case his wife would call, and his wife did call. So, I had to say 33 
that, "oh he's just in the bathroom. He will give you a call right back" and 34 
then I'd text him and then he would give her a call on his cell and sums up 35 
that. So that's how that went. And then they during the day would often 36 
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meet in our storage room. And so sometimes I would have to get lunch for 1 
them, leave it in the storage room for them. 2 

 And sometimes after they were done in the storage room, he would call, 3 
he would message me to make sure that the coast was clear in the hallway 4 
cause it's sort of a public hallway. There are other offices there. So, I 5 
would check to see if no one was in the hallway so that Jennifer could exit 6 
without being seen. 7 

Sean Quinn: Okay. Go ahead, sorry. 8 

Campaign Manager: And also sort of wanted me and Jennifer to get along, so he wanted us to 9 
have coffee on a weekly basis. So, we did occasionally have coffee with 10 
each other and just got to know each other through that. 11 

Sean Quinn: Okay. And we'll get back to this in more detail in a minute, but I know 12 
you said on two occasions you booked hotel rooms for them. One of them, 13 
is that the Outrigger Guam in May of 2018? 14 

Campaign Manager: Correct. 15 

Sean Quinn: And then what, there was a second occasion? What's the second occasion? 16 

Campaign Manager: Oh, in the Philippines, but that wasn't you know, a time where- 17 

Sean Quinn: Okay. 18 

Campaign Manager: -wasn't a time where I had to be in the office. But yes, I had to book his 19 
hotel rooms in the Philippines that the three of us went to the Philippines. 20 

Paul Solis: You mentioned that you think it could have been about November 2017 21 
when he announced his congressional campaign. 22 

Campaign Manager: Correct. 23 

Paul Solis: About that time, did he have any discussions with you about his 24 
anticipating making District Director a part of his congressional office or 25 
giving her an official role should he win? 26 

Campaign Manager: Yes. Well not around then. It was I think right after that trip to the 27 
Philippines, so that would have been like February or March of 2018 that 28 
he had discussed wanting to make Ms. Winn a member of the office. We 29 
also had a fundraiser, a high-end fundraiser, at the Duecitania Hotel. I 30 
think this was in April. He was quite inebriated and announced that he was 31 
going to have Jennifer Winn as District Director. So, the people there at 32 
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the time who heard this were the treasurer, Shelly Vargas Calvo and her 1 
husband Paul Calvo. 2 

Paul Solis: Was this surprising to people or was this- 3 

Campaign Manager: Yes, it was surprising to people because they didn't, I mean we didn't... 4 
Jennifer does not have a college degree, has never worked in politics 5 
before. Generally, you would find someone with either education or 6 
experience. So, I guess people were a little surprised. 7 

Paul Solis: And the first time it was brought up to you, what was your reaction? 8 

Campaign Manager: I was a little, I was surprised I guess, but he has this sort of personality 9 
where if you try to tell him he's wrong or tell him his ideas are bad, he 10 
tries to [inaudible 00:38:57]. He really pushes back quite a bit, and so I 11 
didn't challenge him at the time. 12 

Paul Solis: At what point were there any discussions after the announcement of the 13 
congressional campaign that you would be taking on a role in the official 14 
office should it be a successful campaign? 15 

Campaign Manager: Yes, I mean we had conversations about it, yes. 16 

Paul Solis: And was any role specified for you, what he anticipated you to be? 17 

Campaign Manager: No, not any role specified. It would just be one in D.C. was the 18 
conversation, but not specifically what role. 19 

Sean Quinn: I think I missed the date earlier. You said February/March was the first 20 
time he talked to you about hiring District Director in the official office. 21 
And then you said he made that announcement after he was drinking. 22 
When was that announcement? 23 

Campaign Manager: This was in April. This was after a fundraiser we were having at the 24 
Duecitania. Most of the people at the fundraiser had left already. So the 25 
only people left were our treasurer, Shelly Vargas Calvo, and her husband 26 
Paul Calvo. 27 

Sean Quinn: Okay. And then at what time did you leave employment with Delegate 28 
San Nicolas? 29 

Campaign Manager: At the end of his term, so I think the end of his senatorial term was 30 
January 3rd, and he . . . ‘til the very end. 31 
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Sean Quinn: Okay. Do you know if their relationship continued into the time that 1 
Delegate San Nicolas took his seat in Congress? 2 

Campaign Manager: Right. So you had asked, did I sort of confront him about wanting to hire 3 
Jennifer Winn at the time. I did not initially, but sort of over time I did 4 
start to point out the unethicalness of that. And so there was a, we would 5 
have fights about it. There was like... We had full on fights about it. And 6 
so one fight I was telling him about the unethicalness of hiring his mistress 7 
to be his district director. He said [inaudible] 8 

Paul Solis: We just had a train go by, could you repeat that? 9 

Campaign Manager: Okay. So over time we did start having arguments about the unethicalness 10 
of him hiring his mistress to be district director. He said he was looking to 11 
hire her and quote, "I'm still going to fuck her." 12 

Campaign Manager: And I think that has been in media, media has reported that as well. 13 

Sean Quinn: And when did those conversations start happening where you started to 14 
confront him about hiring District Director? 15 

Campaign Manager: Sort of happening over time. I mean starting in I would say April of 2018 16 
and then we would have almost like a monthly fight about it once a month 17 
or so. 18 

Sean Quinn: And those continued up until you left his office? 19 

Campaign Manager: Yeah, I mean until the end. I mean especially towards the end it was 20 
getting very...I mean he was very insistent that he would continue to have 21 
this affair with her and continue to hire her first to be district director. 22 

Paul Solis: Sean had asked you whether or not you have knowledge that their personal 23 
relationship, again not their official or sort of congressional relationship, 24 
but that official personal relationship continued after he assumed his role 25 
as a Congressman. 26 

Campaign Manager: Okay. Yeah. So not officially, but I mean that was his expression that he 27 
intended to. But do I know of any specific, no. I don't know that they 28 
specifically did. He just expressed his intention to. 29 

Paul Solis: Okay. And this relationship, you have confirmation that at least while you 30 
had personal knowledge of the relationship, it was a sexual relationship? 31 

Campaign Manager: Yes. I mean they talked about each other like they loved each other. It was 32 
a sexual relationship. I mean, I booked hotel rooms for them. I don't know 33 
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what else you would do in the hotel room and not telling your significant 1 
others about. 2 

Sean Quinn: Okay. Well, we might return to this in a little bit, but maybe since we're 3 
kind of there in the timeline, can we talk about your departure or kind of 4 
the end of your employment with Delegate San Nicolas? He did not hire 5 
you on the congressional staff, correct? 6 

Campaign Manager: Correct. 7 

Sean Quinn: And when was it made clear to you that that decision had been made to 8 
not hire you? 9 

Campaign Manager: So, this was at congressional orientation in Washington, D.C. I guess he 10 
had been thinking about having me sign an NDA and that would make 11 
him comfortable that I would not say anything about their relationship. 12 
However, during orientation it was made clear to him that an NDA does 13 
not cover unethical behavior or sexual relationship between staff. And so, 14 
he then felt uncomfortable with hiring me. And so, he told me so. 15 

 We were outside, I forget the name of the hotel that we were at, the 16 
Courtyard Marriott, where we were having congressional orientation. We 17 
were outside smoking cigarettes and then we had that conversation. We 18 
decided to go to Scarlet Oak, which is a bar down the street from the hotel, 19 
and then he decided to get chicken wings from 7-11, took an Uber to 7-11, 20 
he got chicken wings, we walked back to his hotel room and then we 21 
discussed it. We discussed it ‘til like five in the morning. So we just... He 22 
said he couldn't hire me because he couldn't have me sign an NDA. I said 23 
it was okay. I mean, he was very emotional at the time, was crying. And I 24 
said it was okay. My father was very ill at the time and he actually died 25 
January 19th, so I wasn't even in a place to go to Washington D.C. at the 26 
time because of my father's illness. That was okay for me. So yeah, we 27 
sort of agreed on it at that time. 28 

Paul Solis: Did he explain to you why he was concerned about this NDA when for so 29 
many years, or at least a few years, you had known about this already? Did 30 
he explain why he had a change in opinion about having you sign an 31 
NDA? 32 

Campaign Manager: Oh, I mean, very clearly because of the way things were going. I was very 33 
clearly, I mean, I made it clear that I thought it was wrong that he would 34 
hire her. So, yeah, I mean I don't think I could have, I mean before this it 35 
was just sort of a personal indiscretion, but upon hiring her it would be 36 
unethical even though it'd be like against actual rules. 37 
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Sean Quinn: Do you know, you said that it was made clear to him that an NDA 1 
wouldn't cover the conduct that he was concerned about. Do you know 2 
who he consulted about that or where he got that information? 3 

Campaign Manager: No, that was a presentation that was made to most of the staff and the new 4 
members. And so, he referenced that presentation thereafter. I mean we 5 
had the conversation so late into the morning that he missed the next day 6 
of orientation. He missed the ethics training in the workplace. I forget 7 
what it was that last day of the first week of orientation, he missed it. And 8 
that was the only time they took attendance because I think they had to 9 
make sure that he made the ethics training and he had missed it because he 10 
had stayed up ‘til five in the morning talking about this. 11 

Sean Quinn: And he was, I assume that there was a lot of drinking involved, he was 12 
hung over the next day? 13 

Campaign Manager: Yes. I still went to the orientation, I don't drink, which is why I was 14 
frequently his designated driver. But yeah, he did drink. He was not able 15 
to. 16 

Paul Solis: Why did you make your way to D.C. with him? I mean, was he 17 
anticipating you would join as staff, that's why you came to the 18 
orientation? 19 

Campaign Manager: I think. Yeah. Because you know, the orientation came in two sections. 20 
Right. So, the first section I think he was still anticipating, or still thinking 21 
about it at the very least, and brought me to orientation, and then during 22 
the orientation we decided that would not be the case. The second week of 23 
orientation I told him you should bring someone else to orientation, you 24 
should bring T'Nelta to orientation because he was pretty sure he was 25 
going to prepare T'Nelta for the D.C. office. But he said, I mean he still 26 
wanted me to go to the second week of orientation, even though at that 27 
point it had already been decided that I wouldn't be in his office. So, that 28 
second week of orientation as well, he had me interview potential chiefs of 29 
staff and legislative directors with him. So, we interviewed Mr. Matthew 30 
Herman, who used to be Chief of Staff for Delegate Bordallo. We 31 
interviewed Chet Bullock who would also work for Delegate Bordallo. 32 
And we interviewed John Witt who had also been on chief of staff to 33 
Delegate Bordallo. 34 

Sean Quinn: Together? 35 

Paul Solis: So at this point, after you've been informed you're not going to be coming 36 
to D.C., I understand you explained that you also had a family issue to 37 
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attend to with your father, but are you upset, angry, at this time that this 1 
decision's been made that you're not coming to D.C.? 2 

Campaign Manager: I was I guess upset about the circumstance, the circumstance being that he 3 
wanted to do something that was unethical and I said that's unethical and 4 
he still wants to do something that's unethical. So it just seemed wrong 5 
because I felt like I was giving the correct advice to not hire his mistress to 6 
be district director. But of course, after my father died, that was sort of, I 7 
had other things on my mind. 8 

Sean Quinn: You mentioned that you all interviewed some of Bordallo's former staff. 9 
Delegate San Nicolas does not have a Chief of Staff right now, is that 10 
right? 11 

Campaign Manager: My understanding is that he does not have a Chief of Staff, he does not 12 
have a Legislative Director. 13 

Sean Quinn: And do you know why that is? Why he –  14 

Campaign Manager: So he did not end up hiring anybody interviewed, yeah. 15 

Sean Quinn: Do you know why he ended up not hiring a Chief of Staff or LD? 16 

Campaign Manager: I mean anything I would say would be presumptive, I guess, I don't know 17 
exactly why he would, my guess is that he has trust issues now because I 18 
was the person he trusted the most. He already had a lot of trust issues 19 
beforehand. He specifically did not want to hire people who he felt like 20 
might have additional, I don't know, questioning him basically. 21 

Sean Quinn: Okay. So during the orientation he told you that he wasn't going to be 22 
hiring you on, and then you all return to Guam and I guess you finished 23 
out your time on his Guam legislature staff? 24 

Campaign Manager: So he told me he wasn't going to hire me in orientation. We went back to 25 
Guam and then we went back to orientation together. 26 

Sean Quinn: Right. 27 

Campaign Manager: And then we came back to Guam, and then yes, we finished out the term. 28 

Sean Quinn: Okay. And you said that your last day with him was on, you think, January 29 
3rd? 30 
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Campaign Manager: Yes, so the last day of his term. So that would've been, I think January 3rd. 1 
I think he had to resign because the end of term was officially January 7th, 2 
so January 3rd was the last official day. 3 

Sean Quinn: And did you continue contact with him or did you continue to have 4 
conversations about the District Director issue or about his going to D.C. 5 
after you returned from D.C. that second time? 6 

Campaign Manager: Yes, I mean during that month of December, I had to train Jen. He had me 7 
train Jennifer on all the things I learned at orientation. So, I spent a full, I 8 
think 10 hours training her over the course of a day. Her and T'Nelta Mori. 9 
So together. Just going over the things that we went over at orientation, 10 
and then as it was getting close to Christmas and things like that, he was 11 
just preparing to move to D.C. basically. And there wasn't a lot of time. 12 
He talked to me a lot about how he was stressed about the fact that I 13 
wasn't going to be part of his office anymore. I mean I think he understood 14 
the fact that if I thought this was wrong and I wasn't going to be in his 15 
office, which meant he had no control over the situation, I think it made 16 
him very nervous. 17 

Paul Solis: Why did you take part in the training of District Director if you felt this 18 
was an unethical situation? 19 

Campaign Manager: Well, he's still going to be the one Delegate that we had from Guam, there 20 
were still very important issues that needed to be done. So, I mean, things 21 
needed to be still done. 22 

Sean Quinn: I take it you're not in contact with, or are you in contact with Delegate San 23 
Nicolas now? 24 

Campaign Manager: I am not. I mean after that we were in contact for some time. I had 25 
breakfast with him, he asked me to breakfast with him in February. So, we 26 
did have breakfast together in February. When my father died, he had 27 
expressed condolences. His parents came to my father's rosary and 28 
donated money towards the funeral. And yeah. So, I mean the last time I 29 
saw him personally was that breakfast that we had in February. The last 30 
communication I had with him was about one of his current employees 31 
slash family members was threatening me. And so, I told him about it and 32 
he said that he would try to get it to stop. 33 

Sean Quinn: Who was it that was threatening you? 34 

Campaign Manager: Tomas Calvo, who is his sister's baby daddy, I guess. And he works in his 35 
office there in Washington, D.C. He worked here initially in Guam, 36 
moved to Washington D.C. with the Congressman. I mean, when the 37 
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congressman's family, when they moved in the summer. So, they moved, I 1 
think around July. 2 

Sean Quinn: And what was the nature of these threats? 3 

Campaign Manager: So, the Congressman had a fundraiser, and Julian Jansen from the office 4 
invited me to the fundraiser. So, I went and the Congressman was not 5 
there. I only stayed for... There was food at the fundraiser. I ate with 6 
T'Nelta and Nelta and then I left the fundraiser to go to the bar next door, 7 
which was my regular bar that I go to. And then afterwards I was smoking 8 
outside, and Jennifer was smoking outside at the bar where the fundraiser 9 
was. She saw me, she walked over to me, and we just started talking. 10 

 At that point we were somewhat getting along. I was more focused on my 11 
father being dead than the fact that their relationship was unethical. So, we 12 
were just talking. I mean, we knew each other, you know, we had coffee 13 
together, he had wanted us to be friends. So, through the year and a half 14 
that I had known about their relationship, I mean she was a nice person. 15 
So, we started talking and then Tomas had seen us talking and he went 16 
over and kind of got all in my face about it, which was very confusing to 17 
me. So, the following day also, he came to my place of work. He took a 18 
picture of the window to my office and posted it on his Facebook page, 19 
you know, the window to my office. And then he told someone in the 20 
legislature, his name was Roland Villaverde, he is the chief of staff to 21 
Senator Kelly Marsh Taitano, he was outside smoking. He told Roland, 22 
tell John Paul I'm looking for him. 23 

 And so, Roland came up to me into my office and said this guy Tomas 24 
Calvo, he said he's looking for you, and I saw that his post about him 25 
taking a picture of my window really freaked me out. I talked to the 26 
Executive Director of the legislature, Mr. Carlo Branch, and I told him 27 
about this threat. He said that he would have the Sergeant in Arms look 28 
out for Tomas Calvo in the legislature and informed me in case he was 29 
seen in the building. And that night I got phone calls from a phone number 30 
that would call me and then just hang up. 31 

 And then you know, the phone number shows up on my cell phone. You 32 
just Google the phone number, and it's a convenience store that is 33 
basically across the street from where Tomas lives. I know where Tomas 34 
lives because that is where the Senator's Aunt and Mother live. In our 35 
campaign, after re-election, when we counted the votes and stuff, that's 36 
where we went. So, I get that that was across the street from where Tomas 37 
lived. I told the Congressman all of this and he said that he would deal 38 
with it. 39 
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Paul Solis: When did all this happen? 1 

Campaign Manager: I'm sorry, what? 2 

Paul Solis: When did all this happen? 3 

Campaign Manager: This was in March of this year. 4 

Sean Quinn: So, the fund- 5 

Campaign Manager: That was pretty much the last time that I talked to him. 6 

Sean Quinn: The fundraiser was in March, but you said that Delegate San Nicolas was 7 
not at the fundraiser? 8 

Campaign Manager: I'm sorry, what? 9 

Sean Quinn: The fundraiser was in March, where you had the conversation with 10 
District Director that started all of this, but you said the Delegate was not 11 
at the fundraiser? 12 

Campaign Manager: Originally the Delegate was not at the fundraiser. He and Jennifer came to 13 
the fundraiser later. I saw Jennifer outside of her bar and I was outside the 14 
bar... 15 

 So he was inside [inaudible 01:00:34]. 16 

Sean Quinn: We seem to be having some issues with the network. Can you hear me 17 
okay still? 18 

Campaign Manager: Okay. Is that better? Yeah, I can hear you okay. Can you hear me? 19 

Sean Quinn: Yeah, I can hear you. So, let's just go back. So just to confirm, the 20 
fundraiser that we're talking about was in March. 21 

Campaign Manager: I have to check specifically when, but February or March, yeah. 22 

Sean Quinn: Okay. So, you were still in contact and it seems like had a reasonably good 23 
relationship with Delegate San Nicolas up through February. You had 24 
breakfast with him. Was there something that changed that led you to go 25 
to the media or to post the Facebook post that you did about his conduct? 26 

Campaign Manager: Yeah. Certain things changed. One was that he had contacted two, I don't 27 
know how to describe them, political operatives here on Guam and offered 28 
to somewhat hire them I guess. And these operatives are known to be sort 29 
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of the attack operatives on Guam. One runs a sort of online, somewhat 1 
new service called Kandit News. His name is Troy Torres. The other runs 2 
a blog. His name is Romeo Carlos. It's called Guam Blog. And both are 3 
just sort of attack operations. Romeo is actually a good friend of mine, so 4 
Romeo messaged me while the Congressman was giving him an offer and 5 
said to me that the Congressman was offering both to him and to Troy 6 
Torres, some kind of contract where they would work for him. And I took 7 
that as, I mean, they are very aggressive, and they're known to be very 8 
personal in their attacks. 9 

 And so, I took that as he was maybe trying to hire people to go after me 10 
because he maybe felt uncomfortable that I had this knowledge about his 11 
relationship and other things about his financial, his finances, and he 12 
needed a way to discredit me. And so, Romeo told me while this was 13 
happening, while [inaudible] I can give [inaudible] was happening, I 14 
messaged him, I messaged the Congressman that this was, just one word, 15 
interesting. And apparently, he canceled or whatever his possible contract 16 
with Romeo. And I don't know if he continued his contract with Troy, but 17 
Troy Torres have been going after me now for, I mean, ever since this all 18 
went down, very aggressively going after me. 19 

Paul Solis: So a couple of questions. These would have been hires to Delegate San 20 
Nicolas's congressional campaign, like consultants? Or, to the official 21 
office? 22 

Campaign Manager: My understanding was, that they would be under a contract with the 23 
office. That they would be contracted as, places where he would advertise, 24 
perhaps his town halls, and, things like that. 25 

Paul Solis: Okay. 26 

Campaign Manager: Because, Troy runs Candidate News, which is ostensibly a news site, and, 27 
Romeo runs the blog, which is a blog, which is, theoretically, [inaudible 28 
00:00:33]. 29 

Paul Solis: So, you said this concerned you, because, upon learning about this, you 30 
thought, maybe, he would use these individuals to investigate you, attack 31 
you, or somehow, aggressively pursue you in some way. Do you have any 32 
evidence to . . . did you hear that from somebody? Did someone explain 33 
that to you? Or, is this just your assumption? 34 

Campaign Manager: Oh, no. Yeah. No, nobody told me about that. I just know these people. 35 
Troy is very, Troy and Romeo, are very well known in Guam, as being 36 
those types of people. 37 
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Paul Solis: Did Romeo explain to you, in any way, that Delegate San Nicolas, said to 1 
him, "We're going to go after Campaign Manager." 2 

Campaign Manager: No, no, no. 3 

Sean Quinn: And, what was Romeo's last name, again? 4 

Campaign Manager: Carlos. C-A-R-L-O-S. 5 

Paul Solis: And, Campaign Manager, you were mentioning, after you learned about 6 
these potential hires, you reached out to Delegate San Nicolas, you cut out 7 
a little bit there. Could you explain, again, what happened? 8 

Campaign Manager: Right. So, Romeo told me about the offer as the Congressman was making 9 
him the offer, during their conversation. So, I messaged the Congressman, 10 
just one word, the word “interesting,” to him, to let him know, I knew 11 
what was going on. And then, he canceled his potential contract with 12 
Romeo. I don't know if he continued his contract with Troy, but Troy has 13 
been going after me. Yeah, Troy has been going after me. 14 

Sean Quinn: And, how did Romeo describe the contract to you, when he told you about 15 
it? 16 

Campaign Manager: The contract was to be, like an advertising contract, for Guam Blog, and, 17 
for Kandit News. He worked the Congressional office budget. Can you 18 
hear me? 19 

Sean Quinn: Yep. Yeah, I can hear you. The videos breaking up a little bit, but the 20 
audio is still fine. Hello? 21 

Campaign Manager: Okay. Yes. So, it was supposed to come out of the congressional office 22 
budget, from my understanding from Romeo. And that, it was supposed to 23 
be an advertising contract, because, the candidate has an online news 24 
program, that they do. And then, Romeo has a blog, and I think, Romeo 25 
said that the intent was that they would have, he would advertise town 26 
halls, and things like that. On the news services and so on.  27 

Sean Quinn: Okay. If you can hold it on for one second, we're going to see if we can- 28 

Campaign Manager: But, I don't know. 29 

Sean Quinn: Hello? Can you hear us? 30 

Campaign Manager: Yeah, it's breaking it up, but I can hear you. 31 
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Sean Quinn: Okay. Hold on one second. Should we see if- 1 

Paul Solis: We're going to pause the recording, real quick. 2 

 Okay, we're back on the record, here. 3 

Sean Quinn: Okay. So, you were explaining to us, it was breaking up a little bit, but, 4 
that you had heard from Romeo Carlos, that the contract was an 5 
advertising contract, that was going to be handled through Delegate San 6 
Nicolas's official office, but, that you suspected that, really, the underlying 7 
reason might be that the Delegate wanted to have these guys attack you, 8 
on their news outlets and blogs. Is that correct? 9 

Campaign Manager: Yes. Correct. Okay. That's again, that's correct. 10 

Sean Quinn: Okay. And then, was there anything else, any other triggers that led you to 11 
start addressing the media, and the public, about some of these 12 
allegations? 13 

Campaign Manager: Oh, the fact that Tomas Calvo moved to Washington, D.C. 14 

Sean Quinn: Okay. 15 

Campaign Manager: That he was no longer physically present in Guam.  16 

Sean Quinn: And, why did that lead you to start making these allegations public? 17 

Campaign Manager: Because, Tomas had threatened me. So, the fact that he was not on island 18 
anymore, and, in Washington, D.C.  19 

Sean Quinn: Oh, you mean you didn't feel physically threatened anymore, so now, you 20 
felt safe to go public? 21 

Campaign Manager: Correct. 22 

Sean Quinn: Okay. And then, you said that Tomas Calvo was hired by Delegate San 23 
Nicolas? 24 

Campaign Manager: Yes. Yeah. He works for the Congressman. 25 

Sean Quinn: Do you know what his position with the Congressman is? 26 

Campaign Manager: I don't know what his official title is. He worked in the Guam office, and 27 
then, he moved to Washington, D.C. with the Congressman's sister in July, 28 
I believe. 29 
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Sean Quinn: And, the Congressman's sisters, is that Campaign Treasurer? 1 

Campaign Manager: Faith, yes. His treasurer for his campaign. 2 

Paul Solis: About what time did you have this conversation with Romeo? You saw 3 
the text message? 4 

Campaign Manager: Yeah. Hold on a second, this hotel WI-FI, it doesn’t, it isn’t working. 5 

[Speaking to somebody in background]. 6 

Paul Solis: We can even – About May, 2019? 7 

Campaign Manager: What was that? 8 

Paul Solis: May, 2019? 9 

Speaker 1: Yes. 10 

Paul Solis: Okay. 11 

Campaign Manager: I did, also, have subsequent contact with his office, for official purposes of 12 
my blog. He invited my boss, and myself, to Washington DC to lobby for 13 
a bill. And so, my boss ended up going, but not myself. But I had to 14 
arrange that invitation. So, I arranged that with his office. But I did not 15 
talk to him directly. 16 

Paul Solis: And, when was this? 17 

Campaign Manager: I did send an invitation, you know and everything. 18 

Paul Solis: When was this? 19 

Campaign Manager: They went, this was in, the contract started in June, and then, my boss 20 
ended up going in July. 21 

Sean Quinn: Okay. So, just to round that out, anything else that preceded you going and 22 
making these allegations public? It was just the two guys, that might've 23 
been hired, Troy and Romeo, and then also- 24 

Campaign Manager: And then, aside from that, it had been something I had been talking to the 25 
elders, at my congregation a lot. And so, I think that also helped spur me 26 
to say something. 27 
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Sean Quinn: Okay. And then, where was the first time that you made these allegations 1 
public? When, where? 2 

Campaign Manager: This was first, publicly, online? Privately, I would say that, I told a lot of 3 
people in politics already, about the situation. Just, I thought that it was 4 
just unethical. So, I told a few people in politics already, but, publicly, I 5 
did not make them until, I forget, I even forget when that was. When this 6 
first happened was in August, or so. 7 

Paul Solis: And. Were those, that was the Facebook? Through Facebook? 8 

Campaign Manager: Correct. Yeah. 9 

Sean Quinn: Okay. And, have you had any contact with Delegate San Nicolas, since 10 
you made, first started making these allegations public? 11 

Campaign Manager: No. I have not. 12 

Paul Solis: Anybody on behalf of delegate San Nicolas contacted you, and your 13 
lawyers, or staff people, in reference to your allegations? 14 

Campaign Manager: No. 15 

Paul Solis: Okay. 16 

Campaign Manager: I have seen members of his staff. I've seen Nelta a couple of times, but, we 17 
did not talk about it, specifically. 18 

Sean Quinn: Okay. Let's talk about the, some of the trips a little bit, make sure that I 19 
understand all the trips that you've discussed. There's a trip to the 20 
Philippines in February, or March, of 2018, is that right? 21 

Campaign Manager: Correct, yes. 22 

Sean Quinn: Okay. And, were there any other trips, outside of Guam, that you know of, 23 
that you think delegate San Nicolas was using to carry on his affair? 24 

Campaign Manager: Yeah. So, I don't know the specific trips. Their relationship had gone on 25 
for quite some time, but, when we met with Jeryl in the Philippines, they 26 
mentioned a previous time, in which Jeryl had covered for them. I guess 27 
the Congressman had said that he was going to visit Jeryl, but instead, he 28 
was actually there with Jennifer. So, they had talked about that when we 29 
were there, in the Philippines. 30 

Sean Quinn: Okay. And, does Jeryl live, or, did he at the time, live in the Philippines? 31 
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Campaign Manager: At the time he lived in the Philippines. He previously had lived in Guam, 1 
and, was the treasurer of his senatorial campaign. 2 

Sean Quinn: But, you don't know when that trip was, the previous one? 3 

Campaign Manager: I don't know when that previous trip was. Oh also, Jeryl's fiancé, he was 4 
also there at this meeting. I don't know his name, but, he's Jeryl's fiancé. 5 

Sean Quinn: And, that was the dinner that you had with them, during the 6 
February/March trip to the Philippines? 7 

Campaign Manager: Correct. It was at a restaurant called Chupa Copper. It was a Mexican 8 
restaurant, sold street tacos. 9 

Sean Quinn: Okay. And so, Jeryl and his fiancé, then knew about Delegate San Nicolas 10 
and District Director's, relationship? 11 

Campaign Manager: Correct. 12 

Sean Quinn: How... What is Jeryl, and, Delegate San Nicolas' relationship like now? 13 
Does Jeryl still work for the Delegate? 14 

Campaign Manager: No, Jeryl runs Budget Rent a Car in the Philippines. His family owns the 15 
franchise for Budget Rent a Car. So, he's General Manager for Budget 16 
Rent a Car. Jeryl's family also owned the building, where we rented out 17 
the senatorial office in Guam. So, Jeryl and Letitia's father owned that 18 
building. So, we rented it out from them. 19 

Sean Quinn: Okay. Let's talk a little bit about that dinner. Was it – Who was at that 20 
dinner? 21 

Campaign Manager: So, at dinner was myself, Jennifer Winn, Congressman San Nicolas, Jeryl 22 
Lujan, and Jeryl’s fiancé, who was an employee of his. 23 

Sean Quinn: Okay. And, what'd you guys talk about at dinner? 24 

Campaign Manager: We talked about the fact that he got engaged, and, that was the first time 25 
they had met his fiancé. And, we talked about how they had met, and, he 26 
had asked, his fiancé’s parents for his hand in marriage. They dressed up 27 
goats, there's traditionally, in the Philippines, a dowry of goats. So, they 28 
dressed up goats in little costumes, and, he showed us pictures of it. And, 29 
that's what was presented to his fiancé’s family. So, we mostly talked 30 
about that. And, it was briefly mentioned, about the previous time that 31 
they had been to the Philippines, and that, they said that, he was supposed 32 
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to be, he had told his family, he told us staff that he was going to see Jeryl, 1 
and instead, he was actually seeing Jennifer. 2 

Sean Quinn: Okay. And so, it was clear to you that Jeryl and the fiancé knew, that 3 
Delegate San Nicolas and District Director, had been carrying on an affair 4 
for a long time? 5 

Campaign Manager: Yes, certainly Jeryl knew about it. His fiancé, it seemed like that was the 6 
first time they had met him. So, I don't think the fiancé knew, before then, 7 
or cared, either way. Because, he didn't really know who they were. His 8 
fiancé and I, are Filipino, so, his fiancé and I, are actually also, from the 9 
same province. So, we were talking Tagalog, about that. The other 10 
members in the group do not speak Tagalog, they're not Filipino, so they 11 
did not understand our conversation. We were just talking about our 12 
province, and, what it was like there. 13 

Sean Quinn: Okay. Let's talk about that trip a little more, generally. What was the 14 
purpose of that trip to the Philippines? 15 

Campaign Manager: The purpose was for them to be together in the Philippines. It was, we had 16 
said to our staff, and family, that we were going there to get to campaign 17 
materials, in the Philippines. So, Delegate San Nicolas, that is where he 18 
would purchase the campaign materials. From a buyer named Jodi 19 
Topacia. 20 

 And, yes. That's where he would buy his campaign materials. That's what 21 
he said that we were doing, and we actually did do that. We actually did 22 
get campaign materials there. 23 

Paul Solis: Is it a company, or an individual. Who sells this? 24 

Campaign Manager: Just an individual. He goes to various companies to purchase the material, 25 
put it together, box it up, and then will bill the Delegate. One of the ways 26 
that the Delegate would hide expenses is that, he would that he would ask 27 
her to add to the cost of goods a certain amount of the receipt, so that he 28 
could reimburse himself that the extra amount of money in the receipt. 29 

Paul Solis: And, how do you know this? 30 

Campaign Manager: Oh, I've heard him say this on the phone. I've heard it. This was something 31 
that he had done. We had many of these kinds of trips. This was what was 32 
done all the time. 33 

Paul Solis: Well, okay. So, you say all the time, do you mean, even, this is prior, 34 
when he was a Senator? 35 
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Campaign Manager: Correct. 1 

Paul Solis: Because, we're talking now, about the congressional campaign, correct? 2 

Campaign Manager: Correct. 3 

Paul Solis: So, how many times in the congressional campaign, would you say, he 4 
would do this? Or, he would ask the vendor to add on costs? 5 

Campaign Manager: This was standard every time that he would go to get materials from the 6 
vendor. 7 

Sean Quinn: And, for the congressional campaign, how many times did that happen? 8 

Campaign Manager: Before the congressional campaign? 9 

Sean Quinn: No. For the purposes of the congressional campaign. 10 

Campaign Manager: Oh, for the purposes of the congressional campaign. I can't even count. I 11 
think we did maybe, there were five trips or so. 12 

Paul Solis: And, can you spell the name of this individual again? 13 

Campaign Manager: Jodi, J-O-D-I. Topacio, T-O-P-A-C-I-O. So, Jodi is also the buyer for the 14 
campaign of the Governor of Guam. And so, I know one of the people 15 
who was in contact with Jodi. She did the Governor's campaign. She told 16 
me that the Congressman has recently contacted Jodi to rewrite receipts 17 
for him. 18 

Paul Solis: When, okay, let's unwrap this a little bit. You know somebody who works 19 
with Jodi? 20 

Campaign Manager: So I know somebody. So, her name is Ina Carillo. She's a member of the 21 
Governor's cabinet. She had worked in the Governor's campaign. She was, 22 
originally, the person who introduced Jodi and the Congressman together, 23 
six years ago. 24 

Paul Solis: Okay. Ina, who? 25 

Campaign Manager: Carrillo, C-A-R-I-L-L-O. she is the head of PBS in Guam. 26 

Sean Quinn: Is it Ina, or Ida? How do you spell that? 27 

Campaign Manager: Ina, I-N-A. 28 
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Sean Quinn: Ana? Okay. So, she's- 1 

Campaign Manager: Ina, I'm sorry, I-N-A. 2 

Paul Solis: She's currently the head of PBS, Public Broadcasting Service? 3 

Campaign Manager: Correct. 4 

Paul Solis: And, she's no longer in government? 5 

Campaign Manager: No, she is. 6 

Paul Solis: Okay. Yeah. Sorry about that. That's correct. So, she's currently, still 7 
working for the Governor? 8 

Campaign Manager: Correct. She's a member of the Governor's cabinet. 9 

Paul Solis: Okay. 10 

Campaign Manager: The head of PBS is a member of the Governor's cabinet. 11 

Paul Solis: Right. And, this person introduced Jodi and the Congressman? 12 

Campaign Manager: Correct. This was a long time ago. This was six, or, seven years ago. 13 

Paul Solis: Okay. So, now you've recently spoken to Ina? 14 

Campaign Manager: I have recently spoken to Ina. 15 

Paul Solis: How long ago? 16 

Campaign Manager: Huh? 17 

Paul Solis: How long ago? 18 

Campaign Manager: This was maybe a month or two ago. 19 

Paul Solis: And, over telephone, text message, email? 20 

Campaign Manager: No, just in person. 21 

Paul Solis: Where? 22 

Campaign Manager: We were in a bar. We were in the Venue. The name of the bar is Venue. 23 
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Paul Solis: In Guam? 1 

Campaign Manager: In Guam, yes. 2 

Paul Solis: Okay. So, you and Ina, are in a bar talking a month or two ago, and then, 3 
she explains to you, that Delegate Bordallo, or sorry, excuse me, Delegate 4 
San Nicolas, recently reached out to her. And then, what did she relate to 5 
you about that conversation? 6 

Campaign Manager: Recently reached out to Jodi, and, asked Jodi to reproduce certain receipts, 7 
from the congressional campaign 8 

Paul Solis: And, did Delegate San Nicolas say why? 9 

Campaign Manager: No. I don't know why. 10 

Paul Solis: So, this information is going to Jodi, then Jodi tells Ina, the Ina tells you, 11 
correct? 12 

Campaign Manager: Correct. 13 

Sean Quinn: And, you just said that that Jodi was going to reproduce receipts for 14 
Delegate San Nicolas? 15 

Campaign Manager: Correct. 16 

Sean Quinn: Was she going to alter those receipts? 17 

Campaign Manager: I don't know. 18 

Paul Solis: And, did Ina share with you either her own assumption about why this was 19 
happening, or Jodi's assumption about why this was happening? 20 

Campaign Manager: Yes. Publicly in the media, the Congressman has reported that he has lost 21 
a majority of his receipts from the congressional campaign. 22 

Paul Solis: Okay. So – Okay. 23 

Campaign Manager: And so, Jennifer Winn, who is now the Chairperson of his campaign, 24 
wrote the letter to the Guam Election Commission. This was reported in 25 
the media publicly that they were going to recreate the documents or the 26 
finances for their campaign. Which I think confused a lot of people 27 
because, what does that mean? 28 
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Sean Quinn: Okay. Can we go back, and talk about some of the specific instances, 1 
where you think Delegate San Nicolas asked this person Jodi, to falsify 2 
receipts, and to increase the amount? You said you believe that's happened 3 
four or five times. 4 

Campaign Manager: Correct? Yeah. Every time that he would go to the Philippines to make an 5 
order, this was his standard practice, in order to recover the cost of, I don't 6 
know what, but, in order to increase the amount of money that he would 7 
be reimbursed. 8 

Sean Quinn: Can you recall any specific dates, or incidences, where this happened? 9 

Campaign Manager: Well, I knew this happened on the trip that we went to, in late February 10 
and March. There was a trip that we went to, in late December of 20, was 11 
it 17? Yeah, 2017. So, we went the day after Christmas, 2017 till 12 
December 31, just he and I, to the Philippines, in order to get campaign 13 
materials. And then- 14 

Sean Quinn: And, that time you know that he had Jodi increase the amount on the 15 
invoice? 16 

Campaign Manager: Correct. 17 

Paul Solis: By about how much, typically? 18 

Campaign Manager: I don't know. I don't know exactly how much he would have increased by. 19 

Paul Solis: And, is he sharing the actual receipt with you, or, how are you able to 20 
know this is occurring? 21 

Campaign Manager: Oh, I'm with them while they're having, well, they're negotiating, and then, 22 
he provides, then I get a copy of the receipt, and then, he keeps a copy of 23 
the receipt as well. 24 

Paul Solis: So, it works like, the vendor Jodi, produces the cost, labor, whatever, 25 
comes up with the receipt. Does Delegate San Nicolas then pay for it? And 26 
then, asks for another receipt, that's larger? 27 

Campaign Manager: No. He asked just for one receipt. So, we just get one receipt. It's not 28 
itemized, it's just a total amount of money. 29 

Paul Solis: Okay. 30 

Sean Quinn: And, that's for the larger amount, but he actually pays some smaller 31 
amount? 32 
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Campaign Manager: Correct. 1 

Sean Quinn: Did you ever- 2 

Campaign Manager: Yes, that's correct. 3 

Sean Quinn: Did you ever see that specific transaction happen, where he paid less than 4 
the amount that was on the invoice? 5 

Campaign Manager: Yes. I was frequently there when he was, he was giving the amount of 6 
money. Yes. 7 

Sean Quinn: Okay. And, you say you were frequently there, but there's only two times 8 
that you recall specifically from the congressional campaign? 9 

Campaign Manager: Yes. I'd have to look at it. When... Other times that we had gone on trips 10 
together, but there were other times that we had gone on trips together. 11 

Paul Solis: Did you ever, in your time working for the congressional campaign, did 12 
you ever get signs, or, campaign materials from anywhere other than the 13 
Philippines? 14 

Campaign Manager: We would get certain things produced on Guam. We would get certain 15 
brochures produced on Guam. I think, that's a brochure. Yeah, I think 16 
that's it, just for that certain brochures on Guam. But, the majority of the 17 
things were the Philippines. 18 

Paul Solis: Okay. Was that- 19 

Campaign Manager: That's pretty standard amongst Guam campaigns, essentially. 20 

Sean Quinn: Okay. Are there other campaigns, so you said, the Governor also uses this 21 
Jodi? 22 

Campaign Manager: Correct. 23 

Sean Quinn: Topacio? Okay. And, it's standard practice for folks to get large campaign 24 
signs or campaign material made in the Philippines? 25 

Campaign Manager: Correct. 26 

Sean Quinn: Are some of the incidences, the four or five times that you remember this 27 
happening those might've been connected with his Senate races, 28 
previously? 29 
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Campaign Manager: No. I mean four or five times for the congressional race. There were other 1 
times we had gone on trips for the senatorial race, but specifically for the 2 
congressional race I believe we went to the Philippines four or five times. 3 

Sean Quinn: Okay. Were there other vendors other than Jodi Topacio, I don't know if 4 
I'm saying that right, but other than Jodi, that Delegate San Nicolas would 5 
do this? Where he'd increase the invoice amount, but pay a lesser amount? 6 

Campaign Manager: Just Jodi. He trusted Jodi because they had had a working relationship for 7 
six years, already, at that point. 8 

Sean Quinn: Okay. So, that's the only one on the Philippines. Was there anybody in 9 
Guam that he would – he had this practice with? 10 

Campaign Manager: No, it's just Jodi. 11 

Sean Quinn: Okay. Is there anybody else that knew about this arrangement? 12 

Campaign Manager: No, not as far as I know. No. 13 

Sean Quinn: Like Jeryl, would Jeryl know about that? 14 

Campaign Manager: I don't know that Jeryl knew, specifically. No. 15 

Sean Quinn: Okay. Do you have any more questions on that, specifically? 16 

Paul Solis: I do not. 17 

Sean Quinn: Okay. So, going back to the trip, generally as I understand it, it was you, 18 
the Congressman, District Director, and Jeryl that went on the trip? 19 

Campaign Manager: No, Jeryl was already living in the Philippines. 20 

Sean Quinn: Okay. So, it was just the three of you that went to the Philippines together? 21 

Campaign Manager: Correct. 22 

Paul Solis: And, did District Director have any campaign responsibilities on these 23 
trips? Or the one trip? 24 

Campaign Manager: No, only in the sense that, I think, all the campaign material ended up 25 
being six luggages. And so, each of us were allowed two luggage. So, it 26 
took up pretty much all of her luggage. When we came back. 27 

Sean Quinn: Did he ever ship the campaign signs back separately? 28 
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Campaign Manager: No, it was always brought back as luggage, and sometimes it was more 1 
than two luggages, so sometimes it would be we would have to pay for the 2 
extra luggage, essentially. Sometimes it would not be him. Sometimes his 3 
parents would bring back the campaign materials. He would purchase it 4 
and then if he didn't have enough space, his parents would go at a later 5 
date and pick up the materials. 6 

Paul Solis: So, your flight to the Philippines was purchased by the campaign? 7 

Campaign Manager: No. So, my flights was always purchased by myself. He only ever 8 
reimbursed himself. 9 

Paul Solis: So, you flew to the Philippines for the campaign purpose of picking up 10 
these signs, but you were not reimbursed by the campaign? 11 

Campaign Manager: Correct. 12 

Paul Solis: Okay. 13 

Sean Quinn: Why? 14 

Paul Solis: Why did you agree to do that? Why did you do that? 15 

Campaign Manager: Because, picking up the campaign materials, and stuff is just, it's a 30-16 
minute transaction to order them and they will deliver it to the hotel. So, 17 
it's for the length of the trip, it's not much of the trip. So, for the most part 18 
then, we would just be actually on vacation. 19 

Sean Quinn: So, in your mind you are taking the trip and it was a vacation and that's 20 
why you agreed to pay for the vacation yourself? 21 

Campaign Manager: Correct. 22 

Paul Solis: The flight for District Director, how was that paid for? 23 

Campaign Manager: I believe she paid for it on her own 24 

Paul Solis: And Delegate San Nicolas, how was his flight paid for? 25 

Campaign Manager: I know that he paid for it on his own. I am not sure if he had his trip 26 
reimbursed. I don't know if he had his trip reimbursed. I believe it was his 27 
hotel that he had himself reimbursed. 28 

Paul Solis: And you booked the hotel? 29 
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Campaign Manager: So, there were three places that they stayed in the Philippines on that trip. 1 
So, one day at an Airbnb in Manila and then three days at a place called 2 
Nurture Valley Wellness Resort in Tagaytay, which is a couple of hours 3 
outside of Manila. I booked that online, on Expedia and then they came 4 
back to the Philippines and stayed at the Shangri-La Hotel. I reserved that 5 
online, but he paid for it at the hotel. 6 

Paul Solis: When you booked the Wellness Resort, did you use the Campaign Card or 7 
how did you pay for that? 8 

Campaign Manager: The Congressman gave me cash. I paid for it with my card and I gave him 9 
a receipt for it, and I believe that he paid himself back for that amount of 10 
money. 11 

Paul Solis: From the campaign account? 12 

Campaign Manager: From the campaign account, yes. 13 

Paul Solis: Do you know how much that cost? 14 

Campaign Manager: It was like $500, something, five-hundred dollars, something like that. 15 

Sean Quinn: So, you were reimbursed, you actually paid for it and then Delegate San 16 
Nicolas took the receipt and then also reimbursed himself for that? 17 

Campaign Manager: So no, so Congressman San Nicolas gave me the cash to book the, gave 18 
me cash, so I deposited it into my debit account. I booked the hotel on 19 
Expedia and paid for it with my debit card with that money that was given 20 
to me by Delegate San Nicolas. I gave him the receipt because obviously 21 
he's noted to be the guest on the receipt. I mean it's my account that's 22 
paying for it, but he's the guest listed on the receipt, and then he 23 
reimbursed himself for that amount of money. 24 

Paul Solis: Okay. So, I was just about to ask, do you know if the amount he 25 
reimbursed himself from the campaign was the exact amount that you paid 26 
for the retreat, what the cost was? 27 

Campaign Manager: Yes. He pretty much matched reimbursements to receipts. So, you know 28 
the receipt whatever the receipt said. 29 

Paul Solis: Was the Airbnb paid for, how was that paid for? 30 

Campaign Manager: The Airbnb he booked himself and he paid for himself. I don't believe that 31 
he reimbursed himself for that one. 32 

19-4104_0039



CONFIDENTIAL 

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended 

Page 39 of 62 

Paul Solis: And what about the Shangri-La? 1 

Campaign Manager: The Shangri-La, I reserved it and then he had to pay for it in cash. And 2 
then he also had room service at the Shangri-La and he reimbursed himself 3 
for the cost of that hotel and that room service. 4 

Paul Solis: How do you know this? 5 

Campaign Manager: He told me and then also I have his receipt for the room service at the 6 
hotel. 7 

Paul Solis: I assume this is part of the collection of documents that my colleague Sean 8 
has been asking for from you for quite some time. 9 

Campaign Manager: Yes. Yeah, so I gave it to the Guam Election Commission, but I. 10 

Paul Solis: Yeah, yeah, so I know Sean's been asking you about this, but we 11 
definitely, even today when you go back home, as soon as you as possible 12 
can get these documents to us that'd be great. 13 

Campaign Manager: Sure. 14 

Paul Solis: Okay. 15 

Sean Quinn: We have seen those Shangri-La receipts from other sources, on the 16 
receipts or on the invoice there are two guests listed. 17 

Campaign Manager: Correct. 18 

Sean Quinn: Or it's just a number, there are not names associated with that? Is that 19 
because you indicated that two people would be staying at the Shangri-La? 20 

Campaign Manager: Yes. Yeah, because two people were going to be staying at the Shangri-21 
La. 22 

Sean Quinn: Okay. And you understood that, that it was going to be Delegate San 23 
Nicolas and District Director. 24 

Campaign Manager: Correct. 25 

Paul Solis: Did he, with regard to the Wellness Resort, 26 

Campaign Manager: I'm sorry. And also for the Nurture Valley wellness resort, I put him as the 27 
guest and two guests. I had to call Expedia and give the name of the 28 
second guest. 29 
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Sean Quinn: On the Expedia documents that you have, does it for the Nurture Wellness 1 
. . .  2 

Campaign Manager: No, it only says his name, but I had to call in Expedia and give the second 3 
name. It's not in the document, but Expedia, I called them, so I don't know. 4 
They should have a record of that. 5 

Paul Solis: Okay. And both the Wellness Resort and the Shangri-La that you booked, 6 
did you book those at the direction of Delegate San Nicolas? 7 

Campaign Manager: Correct, yes. 8 

Sean Quinn: And then, sorry, you said that for the Shangri-La, the Congressman paid 9 
for that in cash? 10 

Campaign Manager: Correct. 11 

Paul Solis: And reimbursed himself from the campaign? 12 

Campaign Manager: Correct. 13 

Paul Solis: Do you know that amount? 14 

Campaign Manager: I don't know. 15 

Paul Solis: He's got the receipt there. 16 

Campaign Manager: Wait, I have the reservation so I know how much it would be if this 17 
intranet works. 18 

Paul Solis: Okay. We, I think we have that documented and it's publicly available, so 19 
it's –  20 

Campaign Manager: Okay. 21 

Sean Quinn: Do you know if District Director had any other reason for being in the 22 
Philippines at that time? 23 

Campaign Manager: She, I believe, had told her family that she was going for a medical reason. 24 

Sean Quinn: Okay. And do you know if she actually saw a doctor while she was in the 25 
Philippines? 26 

Campaign Manager: No. No, I don't think she did. 27 
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Sean Quinn: Okay. And were you with them the whole time? 1 

Campaign Manager: No, I was not with them the whole time. We discussed that she had no 2 
intention of going to a doctor. 3 

Sean Quinn: Okay. So, you had a conversation with District Director, where she told 4 
you that that's what she was telling her family, but she didn't actually 5 
intend to go see a doctor? 6 

Campaign Manager: Correct. 7 

Sean Quinn: And when did you have that conversation? 8 

Campaign Manager: This was part of our conversation we had at Chupacabra. 9 

Paul Solis: The restaurant in Manila? 10 

Campaign Manager: Correct. 11 

Sean Quinn: And so that was in the presence of the Congressman and also Jeryl and the 12 
fiancé? 13 

Campaign Manager: Correct. So, I guess another thing, I don't know how relevant this will be, 14 
in the Philippines, they were taken around by a driver because in the 15 
Philippines you don't drive your own car. So, they had rented a car 16 
through Jeryl, through Budget Rent-A-Car and there was a driver with 17 
them the whole time so, that works for Jeryl. 18 

Sean Quinn: And you don't know who the driver is? 19 

Campaign Manager: Yeah, I don't know what the driver is. 20 

Paul Solis: How long did you stay in the Philippines on that trip? The whole time they 21 
were there? 22 

Campaign Manager: Yes. The whole time they were there. 23 

Paul Solis: You just stayed in Manila or did you did you have your own itinerary? 24 

Campaign Manager: I had my own itinerary. I had friends from the States who I met up with. 25 
That week was actually my birthday, so I met up with them and we took 26 
over a trip. 27 

Sean Quinn: So you were doing, in addition to hanging out with the Congressman and 28 
District Director you were also doing birthday activities with friends? 29 
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Campaign Manager: Correct. 1 

Sean Quinn: Okay. And was District Director, she was on the flight out with you and 2 
also on the return flight, did you all fly together? 3 

Campaign Manager: Yes, we flew together to the Philippines and back to Guam. 4 

Sean Quinn: I know you've told me before that, in addition to Jeryl there was another, I 5 
think you said somebody who's employed in the Guam State Legislature 6 
that was either at the airport with you or saw you all. Who was the other 7 
witness to this trip? 8 

Campaign Manager: Right. So on the flight back, we ran into Mr. William Iglesias, who was a 9 
Chief of Staff to Senator Frank Aguan, who was actually running against 10 
the current governor, they were running against, they were running for 11 
governor against each other, current governor against Senator Frank 12 
Aguan. They were running against each other for governor. And so, his 13 
Chief of Staff, William Iglesias, saw us on the flight back from the 14 
Philippines. And that caused us quite a bit of concern because Mr. Iglesias 15 
had already at that point actually suspected that Jennifer was his mistress 16 
already at that point. 17 

Sean Quinn: Okay. And what was Delegate San Nicolas and District Director's reaction 18 
to that? 19 

Campaign Manager: So, I saw William first and then I went back to those two and then I told 20 
them, "Oh no, Billy," we called him Billy. "Oh no, Billy's here." And so, 21 
we sort of dispersed in such a way that we tried to look like we were not 22 
together. And then when we got into the plane, we actually sat close to 23 
each other. Jennifer sat right next to me and Delegate San Nicolas sat 24 
close to us and Billy saw this and what was making, he was making a 25 
facial reaction to not, I guess he was quite shocked. Not shocked. I mean – 26 
I think he was making a very emotive facial reactions. 27 

Sean Quinn: Okay. Do you know of any other activities other than staying at these 28 
resorts that Delegate San Nicolas and District Director would have kind of 29 
partaking in together? 30 

Campaign Manager: I mean, like I said, they were often in the storage room of our office. 31 

Sean Quinn: I know, sorry. I meant while they were in the Philippines. Were there any 32 
other kind of big activities that you know, that they did? 33 

Campaign Manager: So the big activities, we went to, we had Peking duck, the three of us had 34 
Peking duck at a restaurant in Greenbelt. So, Guam and the Philippines. 35 
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Sean Quinn: Okay. 1 

Campaign Manager: That's the only thing we did on that first day. And then we just sort of 2 
went off to the resort and then I sort of did my own thing, so. 3 

Paul Solis: You know, Sean had asked you too about whether there was any other 4 
reason that District Director was in the Philippines and I think you 5 
answered no. In fact, Sean had asked about a medical issue and you had 6 
brought up to us that she had shared with you that this is the reason she 7 
gave her family and that in fact that that wasn't the reason she was there. 8 
Are you certain, I mean, can you say with absolute certainty that District 9 
Director did not have any medical exams or meetings with doctors while 10 
she was there? 11 

Campaign Manager: Say for certainty? I guess I can't say for certainty, no, but in our 12 
conversation, she said that she was not going to go see a doctor or 13 
anything. 14 

Paul Solis: Okay. 15 

Campaign Manager: I mean I wasn't with them the whole time, so I don't know. 16 

Paul Solis: Okay. 17 

Sean Quinn: Do you have any reason to think that District Director would have some 18 
sort of relationship with a doctor in the Philippines where she could falsify 19 
records? 20 

Campaign Manager: I don't, but that's, I mean it's the Philippines, you can get anything paid for 21 
there. 22 

Sean Quinn: Okay. When you travel in the Philippines, how do you generally spend 23 
money? Is it cash or credit card? 24 

Campaign Manager: It's pretty – It's cash usually. 25 

Sean Quinn: Okay. And why is that? 26 

Campaign Manager: Because you don't know, because oftentimes, I mean you're asking who do 27 
I spend cash or credit card or, 28 

Sean Quinn: yeah. Is there any particular reason that you spend cash normally in the 29 
Philippines? 30 
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Campaign Manager: Yeah. Generally, cash because you don't know if your card is going to 1 
work. Usually you'll put in a travel notification, but sometimes that works, 2 
sometimes that doesn't work and if you don't bring cash, then you're sort 3 
of left with nothing really, if your card doesn't work. 4 

Sean Quinn: Okay. But it's common to only spend cash? 5 

Campaign Manager: Correct. 6 

Sean Quinn: Okay. And then how about cell phones? When you go to the Philippines, 7 
how does your cell phone work? 8 

Campaign Manager: When you get to the airport, you buy a SIM from one of the two major cell 9 
providers, either Smart or Global, and then you purchase a week-long plan 10 
or a month-long plan. 11 

Sean Quinn: Okay. And then when you return to Guam and you're using your regular 12 
SIM card, all your communications, phone calls and texts are still on the 13 
phone that you used, right? 14 

Campaign Manager: Yes. They should still be on the phone that you use, especially if you're 15 
using like a, I mean the Congressman frequently used WhatsApp. That's 16 
usually the form of communication that the people in Guam use. 17 

Sean Quinn: Okay. Do you know if District Director or the Congressman ever bought 18 
separate phones to use in the Philippines? 19 

Campaign Manager: Yes. They both had, I know they both, that Jennifer had at least two 20 
phones that I knew of. She had a personal phone, and a work phone, that 21 
she would take both with her and I would communicate with her through 22 
both phones. The congressmen? No, at the time he only had one phone. 23 

Sean Quinn: District Director used the personal phone and the work phone in Guam 24 
and the Philippines? 25 

Campaign Manager: Correct. 26 

Sean Quinn: Okay, so it wasn't like a special, like a Philippines specific phone? 27 

Campaign Manager: No. 28 

Sean Quinn: Okay. And then the Congressman only used one phone the whole time? 29 

Campaign Manager: Correct. 30 
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Sean Quinn: Okay. Let's talk about, I know you also said that you paid for, or you 1 
helped book a stay at the Outrigger in Guam, is that correct? 2 

Campaign Manager: Correct. 3 

Sean Quinn: Okay. And when was that? 4 

Campaign Manager: That was in May of 2019 . 5 

Sean Quinn: May, 2018 or 2019? 6 

Campaign Manager: I'm sorry. 2018 yeah, 2018. 7 

Sean Quinn: And it was just District Director and the Congressman who stayed there 8 
that night? 9 

Campaign Manager: Correct. 10 

Sean Quinn: Okay. And what was the purpose of that stay? 11 

Campaign Manager: They got engaged in sexual relations, I presume. 12 

Sean Quinn: Okay. But there was no, there's no official or, or campaign related purpose 13 
that you're aware of? 14 

Campaign Manager: No. 15 

Sean Quinn: Okay. Can you explain how the booking and payment for that hotel 16 
worked? 17 

Campaign Manager: Yes. So, Congressman again gave me cash for the booking, I booked it 18 
online. We booked it for two days because they wanted to be there from 19 
the morning to the evening. And to do that you have to do it, you know 20 
you have book two days. And then I picked up the room key from the 21 
hotel, physically went to the hotel and picked up the room key and I gave 22 
it to the Congressman and then he asked me to stay in the office that 23 
evening, and so I stayed in the office that evening in case his wife called. 24 
And she did call. 25 

Sean Quinn: Okay. And then so he gave you money to book it, you booked it with your 26 
card. Do you know whether or not he reimbursed himself with campaign 27 
funds? 28 

Campaign Manager: I don't believe he reimbursed himself with campaign funds. 29 
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Sean Quinn: Okay. 1 

Campaign Manager: So, I mean a pure precipitating factor for the reason why he would have to 2 
reimburse himself is that his pay was reduced drastically in that third term. 3 
Originally the pay for senators in the Guam Legislature was $85,000 and 4 
then it was reduced to $55,000 so he took that $30,000 pay cut. 5 

Sean Quinn: And do you think, sorry, when did that pay cut happen? 6 

Campaign Manager: That happened in, towards the beginning of the third term. So that 7 
would've been in 2017. 8 

Sean Quinn: And that's when you think he started to use official or campaign funds to 9 
reimburse himself for personal uses? 10 

Campaign Manager: Yeah. Yeah, correct. Because yeah, he had taken a huge cut in pay. 11 

Paul Solis: If this relationship with District Director and Delegate San Nicolas had 12 
been going on for so long, why are they getting a hotel in Guam for the 13 
purposes that you stated? 14 

Campaign Manager: I'm sorry. Why are they getting a hotel? 15 

Paul Solis: Yeah, I mean this relationship, you explained to us had been going on for 16 
quite some time. Both individuals live in Guam. Ostensibly, there hadn't 17 
been a need for a hotel up to this point. So why, why was there a request 18 
made to you to book this hotel in Guam where they both live? 19 

Campaign Manager: I mean, I guess, it would be my presumption, but I mean they're hooking 20 
up in our office and when they would hook up in the storage room. I mean 21 
our storage room is kind of filthy. I mean it's not a great place. 22 

Paul Solis: That makes sense. That's just your presumption. He never explained this to 23 
you? 24 

Campaign Manager: No. Yeah, no, he never explained it to me. But he did explain that it was 25 
something that they did regularly before I even knew. 26 

Paul Solis: You mean getting a hotel? 27 

Campaign Manager: Correct. 28 

Paul Solis: Okay. This was the only time that you were part of the booking process 29 
though? 30 
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Campaign Manager: Correct. This was the only time I was part of the booking process, but they 1 
had, even during the campaign there were times where they did get hotel 2 
rooms where I wasn't involved at all. 3 

Paul Solis: Okay. 4 

Sean Quinn: Okay. So just to be clear for the Outrigger, Guam in May 2018 you do not 5 
think that he reimbursed himself for that stay? 6 

Campaign Manager: Correct. I do not believe he reimbursed himself for that particular stay. 7 

Sean Quinn: So is that, 8 

Paul Solis: And that's something you would have known about? 9 

Campaign Manager: Yes. Generally, at that point he was pretty open with me about everything. 10 
And so, he did not, he never told me that he was going to reimburse 11 
himself for that stay. 12 

Paul Solis: In contrast to the Philippines hotels and stays? 13 

Campaign Manager: Yeah. In a contrast to all the other times. He was pretty open about what 14 
he was doing, with me at least. 15 

Sean Quinn: So, I just want to make sure I understand what you think was wrong about 16 
the Outrigger, Guam stay, just because I know that was a trip that you 17 
pointed out in some of your conversations with the media. It was just the 18 
fact that that was an example of them carrying on the affair? 19 

Campaign Manager: Correct, yeah. That was not, I did not include that in, for example, my 20 
Guam Election Commission Complaints so that wasn't part of my use of 21 
campaign funds in the conversation with the Guam Election Commission. 22 

Sean Quinn: Okay. So, you talked a little bit about sometimes that you are aware that 23 
he reimbursed himself for personal trips or vacations and then also the 24 
examples of increasing the invoice amounts. I guess I just want you to 25 
help me understand the ways that Delegate San Nicolas was paying 26 
himself from the campaign and obscuring that. Were there any other 27 
methods other than those two that we just talked to, that you think 28 
Delegate San Nicolas used to get cash out of the campaign? 29 

Campaign Manager: Sure. There were other instances. This is one of the things I talked about in 30 
my testimony to Guam Election Commission. He would reimburse himself 31 
for personal meals, personal gas usage, and he would collate them into one 32 
big reimbursement check and just call it marketing expenses. 33 
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Paul Solis: How many examples of this sort of mislabeling do you have a knowledge 1 
of? 2 

Campaign Manager: In terms of specifically seeing him collate the receipts and writing a check 3 
to himself, there was one instance in which I saw him physically putting 4 
the receipts together, which he said were personal and then writing a 5 
check to himself. 6 

Paul Solis: About what date did this happen? 7 

Campaign Manager: I am not sure exactly which date. I remember it was in a congressional 8 
campaign around, it must have been May or June of the campaign. So 9 
2018. 10 

Sean Quinn: And you saw, you saw him write the check? 11 

Campaign Manager: Yes, he was writing the check even though he's not the signatory. 12 

Sean Quinn: And he described the purpose of the check as marketing expenses? 13 

Campaign Manager: Correct. 14 

Paul Solis: And he explained to you as he collated these receipts. “Hey Campaign 15 
Manager, these are personal receipts?” 16 

Campaign Manager: Yes, so like meals that he was having with his family, some meal that he 17 
was having with Jennifer, pretty much all his gas receipts. Anytime that he 18 
would ever buy gas, he'd save the receipt and then reimburse himself for 19 
that. 20 

Sean Quinn: Why? Why did he save the receipts for those? I mean if he's falsifying the 21 
reason for the reimbursement, what's the purpose of being exact about the 22 
receipts or what's being paid for? 23 

Campaign Manager: Well, pretty much all the reimbursements were tied to a receipt. He at least 24 
had that level of, you know, that's what he wanted to get. So, everything 25 
was tied to a receipt. So even if they were falsified receipts, at least it was 26 
a receipt that he felt like you could justify at some point in the future. 27 

Sean Quinn: Okay. And then so why would he call it a marketing expenses though? 28 
Because obviously later down the line when somebody tries to match up 29 
the receipts and the check, those are clearly not marketing expenses. So 30 
was he just bad at doing this? 31 
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Campaign Manager: I mean for the most part like auditing here in, the Guam Election 1 
Commission is basically nonexistent, unless there is a complaint. 2 

Sean Quinn: Okay. So you just think he had some minimal level of accountability to 3 
himself and that just involved keeping track of personal receipts and 4 
reimbursing himself for that amount? 5 

Campaign Manager: Yes. 6 

Sean Quinn: Okay. 7 

Paul Solis: So, I had asked you what instances of this mislabeling as an aggregated 8 
reimbursement that you have personal knowledge of? You said once, are 9 
there any that maybe you didn't witness yourself, but you have knowledge 10 
that the same type of process occurred? 11 

Campaign Manager: Yes, he had done this also on during the Senator, his Senatorial campaign 12 
particularly, and again, this is something I discussed with the Election 13 
Commission. Before he ran for Congress, and he was running for, he 14 
thought he was running for reelection for Senator. He raised the money 15 
and reimbursed himself, but never reported that money to the Guam 16 
Election Commission. So, he filed an organizational report as if he was 17 
running for re-election for Senator, raised money for that campaign and 18 
then never reported that money. 19 

Paul Solis: And then just took the money for personal purposes? 20 

Campaign Manager: I mean he still reimbursed himself and used receipts in that sense. I know 21 
a lot of the funds went to Facebook marketing, but some of that also went 22 
to personal reimbursements to himself. Yes. So, I know that's one of the 23 
things the Guam Election Commission is looking at, because he never 24 
filed any report on that. 25 

Sean Quinn: And what was the date of that, those filings and when he raised that 26 
money, that incident? 27 

Campaign Manager: So, this was raised between January of 2017 through October of 2017. 28 

Sean Quinn: Okay. 29 

Campaign Manager: And it was problematic also at that point because we did not have a 30 
Treasurer at that point. Leticia had resigned as Treasurer, so he was raising 31 
money without a Treasurer, not reporting it and giving a lot of it to 32 
himself. 33 
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Sean Quinn: Okay. So that's January, October 2017. Were there any other, well, let's 1 
see, hold on one second. Yeah, we talked about January and October 2017 2 
when he was sort of laundering that money through the Guam election, 3 
that he reported May and June of 2018. We talked about that one check 4 
that you witnessed him write. Were there any other periods of time where 5 
you think he was reimbursing himself with campaign funds or was it just 6 
all the time? 7 

Campaign Manager: Yeah, it was basically all of the time. He set up the finances in such a way 8 
so that only he really knew what was going on. The treasurer was sort of 9 
walled off. He was the one counting the money. Yeah, there were a lot of, 10 
he made it such that he was the only one who really knew the finances. 11 

Paul Solis: So, you mentioned to us that when the idea of hiring District Director 12 
came up, you'd had several fights about this throughout 2018 and you had 13 
explained to him that you felt this was unethical and it reached sort of 14 
heightened levels of concern for you. Did you ever mention to him, so 15 
these issues related to reimbursements and spending and some concerns 16 
you might've had about the ethics or illegality of that? 17 

Campaign Manager: Yeah, so this April of 2018 I had attempted to resign over them. So, I 18 
wrote a resignation letter, told them I was going to resign and because this 19 
was illegal basically. And he called me up, it was like three in the 20 
morning. He asked me to pick him up from his house and he asked me to 21 
stay and that he needed me and that he explained it in the sense of that I 22 
was helping him carry a burden on himself and that he needed me to help 23 
him carry this burden. And so, I stayed. 24 

Sean Quinn: You said you wrote a resignation letter. Did it explain the reasons 25 
including this alleged fraud? 26 

Campaign Manager: No. No. The resignation letter did not express the reason as fraud. It was 27 
just said that I was resigning. 28 

Sean Quinn: Okay. 29 

Paul Solis: Do you have this letter? 30 

Campaign Manager: Yes. Yeah. I have the letter. It's right here. 31 

Sean Quinn: Okay. Yeah. Can you include that letter also in the forthcoming 32 
production? 33 

Campaign Manager: Sure. 34 
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Sean Quinn: Okay. Are there any other sort of methods that Delegate San Nicolas used 1 
to siphon cash from the campaign? 2 

Campaign Manager: Great. So, he would get illegal campaign contributions. That was supposed 3 
to be one of my things from the ... My complaint with the election 4 
commission. He received $10,000 in cash from Campaign Donor, who 5 
was a businessman here on Guam. 6 

Sean Quinn: Okay. And you said that was in cash? 7 

Campaign Manager: That was in cash, yes. 8 

Sean Quinn: Okay. We'll talk about that in one second. Are there any others similar 9 
cash donations that ... Illegal or cash donations that you can think of, other 10 
than the ones from Campaign Donor? 11 

Campaign Manager: No, that's the only one that I know, that I have personal knowledge of. 12 

Sean Quinn: Okay. Let's talk about that for a little bit then. When was that donation 13 
made? 14 

Campaign Manager: That was made in two parts in September and October of 2018. 15 

Sean Quinn: Okay. 16 

Campaign Manager: So- 17 

Sean Quinn: Go ahead. 18 

Campaign Manager: Go ahead. 19 

Sean Quinn: Yeah, why don't you just generally tell me about how the congressman 20 
came about to receive this donation, and any details surrounding that? Just 21 
tell me the story. 22 

Campaign Manager: Sure. So, Campaign Donor and Congressman San Nicolas are just ... 23 
They're just friends. Campaign Donor here owns a hotel and some sort of 24 
distribution company that distributes food here at Guam. He came to 25 
befriend the congressman, maybe a year or two ago. We were having 26 
trouble raising funds for the campaign, especially after the primary. 27 
Congressman had been spending a lot of his own personal funds or was 28 
reporting that he was spending a lot of his own personal funds for the 29 
campaign. 30 
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 And then he had – Campaign Donor offered to give him $10,000. 1 
Campaign Donor had recently come upon a large amount of money. He is 2 
the agent for Hanwha Electrical here in Guam, which recently closed the 3 
deal here for a power- producing plant, here in Guam. 4 

Sean Quinn: Okay. 5 

Campaign Manager: And so, yeah, Campaign Donor offered to give him $10,000. This was a 6 
conversation we had at a bar called Sidelines. It was just the three of us 7 
there basically; me, Campaign Donor, and the congressman. Congressman 8 
was just lamenting about the fact that he could not raise money. Campaign 9 
Donor offered $10,000 to the congressman who said, "Great, but you have 10 
to give it to me in cash." And so, Campaign Donor agreed. They shook on 11 
it. They were very ... The congressman was very happy about it. 12 

Campaign Manager: And then he had me pick up the money in two separate occasions. Both 13 
occasions for $5,000 each. So I'd come up to Campaign Donor's office to 14 
pick up the money on two occasions. One of the things I've given the 15 
election commissioner were text messages between myself and Campaign 16 
Donor. Him saying, "Come pick up the money," and then the second time 17 
he said, "I forgot to give the money to Mike. Can you come pick up the 18 
money at my office?" Because we had lunch at a certain time. 19 

Campaign Manager: He was supposed to give them money to Mike, he forgot, and then I had to 20 
go pick up the money from his office. 21 

Sean Quinn: Okay. Do you recall the dates of those two pick-ups? 22 

Campaign Manager: It would be in the text message that I sent. I'll send you the screenshot of 23 
those text messages. 24 

Sean Quinn: The second pick-up, you said you ... Where did these two pick-ups 25 
happen? 26 

Campaign Manager: They happened in his office. 27 

Sean Quinn: Both of them? 28 

Campaign Manager: Yes, both of them happened in his office. 29 

Sean Quinn: Okay. 30 

Campaign Manager: The first time that I picked it up from Campaign Donor, he said, "I'm 31 
sorry, I have to do this in two separate transactions," because he could not 32 
withdraw $10,000 in cash at once. Because I guess it would trigger 33 
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something at the bank, so he had to structure it into two separate 1 
withdrawals. 2 

Sean Quinn: Okay. Let's go back quickly to the conversation at Sidelines where 3 
Campaign Donor offered $10,000. Did the congressman ... Campaign 4 
Donor just randomly offered this $10,000, or did the Congressman ask 5 
him for the donation? 6 

Campaign Manager: Campaign Donor offered the $10,000. The congressman was saying he 7 
was having a really difficult time raising money, and then Campaign 8 
Donor offered the $10,000, and then the congressman said, "Thank you, 9 
but it has to be in cash." 10 

Sean Quinn: Okay, and why did he want it to be in cash? 11 

Campaign Manager: Because then his intent was to wash it out in low dollar fundraisers; 12 
fundraisers that were $10 or $20 so he would not have to report Campaign 13 
Donor’s contribution. 14 

Paul Solis: And Delegate San Nicolas explained this over dinner, explained this to 15 
you? 16 

Campaign Manager: Yes, yeah. 17 

Paul Solis: He specifically stated to both you and Campaign Donor the reason why he 18 
wanted it in cash? 19 

Campaign Manager: Correct, yes. 20 

Paul Solis: Did anybody have a response to that? 21 

Campaign Manager: No. No. We didn't have a response to that. 22 

Sean Quinn: So, he would hold on to the cash and then at smaller fundraising events, I 23 
guess, parse it out and give himself smaller amounts under $250 from that 24 
final cash 25 

Campaign Manager: As from what I know, I gave him the cash. I gave him two cash payments 26 
of $5,000 two separate times. His intent was to wash it into small dollar 27 
fundraisers. Whether he did or not or kept the money, I don't know. 28 

Sean Quinn: Okay. Did you count the cash those two times? 29 

Campaign Manager: No, I did not. 30 
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Sean Quinn: Okay. So the number of $5,000 was just based on what Campaign Donor 1 
told you he was giving you? 2 

Campaign Manager: Yeah. Campaign Donor said what was agreed to at the time initially. 3 

Sean Quinn: Okay. At Skyline, was there any discussion of the $10,000 amount being 4 
more than he was allowed to donate to Delegate San Nicolas? 5 

Campaign Manager: So the bar was ... This is a different bar. Sidelines, I know, confusing. This 6 
was at a different bar called Sidelines. 7 

Sean Quinn: Sidelines, okay. 8 

Campaign Manager: Was there a discussion that this was over the amount that was allowed? I 9 
mean they both knew. They knew it was above the amount allowed. The 10 
fact that he had intended to wash it into small dollar fundraisers, I think 11 
that makes it clear that he knew it was not allowed, because he was trying 12 
to figure out a way to wash it. 13 

Sean Quinn: But as far as you recall the conversation, Campaign Donor didn't ask about 14 
the high amount of the contribution? 15 

Campaign Manager: No, he did not. 16 

Sean Quinn: Okay. 17 

Paul Solis: So, you threatened to resign in April based on what you felt to be 18 
improper reimbursements. When you hear something like this, which 19 
some people might say that it is sort of a far more serious situation with 20 
the potential consequences, did you also threatened to resign or say, "I'm 21 
not taking part in this." Why did you go through in facilitating this 22 
arrangement? 23 

Campaign Manager: Yes. At this point, we had won the primary, which was the thing that 24 
everyone told us we could not win. We won the primary at that point. It 25 
seemed to create ... And the Republican challenger, though she was 26 
formidable, all the polls showed that we were double digits ahead. It just 27 
seemed like we were going to win. 28 

Sean Quinn: And so you wanted that position in DC, and so at that point you were 29 
willing to turn a blind eye to this stuff? 30 

Campaign Manager: At that point, there were so many things that were happening already that 31 
were wrong, and I was like, "Well, this is just another thing to add to the 32 
pile." Our arguments continued at this point, I guess even into 33 
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congressional orientation. And so, yeah. Again, it's not something I'm 1 
proud of, but it did seem like we were going to win and I wanted to win. 2 

Paul Solis: Did anybody at that dinner at Sidelines that night, or in the delivery of the 3 
cash thereafter, did anybody mention, either Campaign Donor or Delegate 4 
San Nicolas that they considered this to be potentially criminal behavior? 5 

Campaign Manager: Did anyone mention to ... The only people that knew were themselves. I 6 
don't think anyone mentioned that it was criminal. 7 

Paul Solis: Or that they were concerned about it being criminal behavior? 8 

Campaign Manager: That they were concerned about it being criminal behavior? Well, the only 9 
person who could have said anything was me, right? To either one of 10 
them, and I did not mention that to either one of them. 11 

Paul Solis: Okay. 12 

Sean Quinn: It was just the three of you at the bar that night? 13 

Campaign Manager: Correct, yes. 14 

Sean Quinn: Okay. Other than being the congressman's friend, did Campaign Donor 15 
donate that money for any other reason? Did he expect anything from 16 
Delegate San Nicolas? 17 

Campaign Manager: No. From my understanding, it was only because they were friends. That 18 
was it. 19 

Paul Solis: When you delivered the two installments to Delegate San Nicolas, where 20 
did you deliver it to? His home? the office? 21 

Campaign Manager: Well, I believe it was the office. Yeah, I believe it was the office because I 22 
picked it up during the day at Campaign Donor's place. I don't recall 23 
exactly where I gave it to him, but either his house or the office, I don't 24 
remember. 25 

Paul Solis: And are we talking bags of money, or are we talking ... How's it 26 
packaged? What's it look like? How- 27 

Campaign Manager: Just a sealed envelope. Yeah, sealed envelope. 28 

Paul Solis: Sealed envelope with what you were told to be two installments of $5,000. 29 
However, you did not count the money? 30 
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Campaign Manager: Correct. 1 

Paul Solis: And then after you handed it to Delegate San Nicolas, do you know what 2 
occurred next? What he did with it? 3 

Campaign Manager: I do not. I know that the intention of the conversation that we had was that 4 
he would include ... When he would have a small fundraiser, he would add 5 
it to the amount of money that we had raised at that fundraiser. A $10 and 6 
$20 per person fundraiser, and it would just be added to the amount of 7 
money that we saved at that fundraiser. 8 

Paul Solis: And would he assign a donor to the amount, or no? Like come up with a 9 
name? 10 

Campaign Manager: I'm sorry, what? 11 

Paul Solis: Would he assign a donor name to the amount, or no? 12 

Campaign Manager: No. So, for those $10 or $20 fundraisers, there was no names taken. We 13 
didn't have any names for those fundraisers. 14 

Sean Quinn: He would then deposit that amount into the campaign account, or did he 15 
keep the cash? 16 

Campaign Manager: Yes, and then he would then deposit that amount into the campaign 17 
account. I don't know if he kept some of the money, or if he put all of the 18 
money into the campaign. I'm not sure. 19 

Sean Quinn: When you picked up the two different installments, how quickly did you 20 
turn them over to the congressman? 21 

Campaign Manager: Immediately. It was a sealed envelope, so it stayed sealed from the time I 22 
got it from Campaign Donor to the congressman. He knew when I was 23 
picking them up, so I knew – immediately…I didn't want to hold it, so 24 
yeah, immediately. 25 

Sean Quinn: So, both times you just went straight from- 26 

Campaign Manager: His office directly to him. Directly to him. 27 

Paul Solis: You just said you didn't want to hold it. Why didn't you want to hold it? 28 

Campaign Manager: Oh, because it's dirty money. I don't want it either. 29 

Sean Quinn: Was anybody else aware of this donation? 30 
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Campaign Manager: No. So only the three of us. 1 

Paul Solis: You've made some reports about this $10,000 amount? 2 

Campaign Manager: Yes. It was part of my complaint to the Guam Election Commission. And 3 
so, I had to give testimony. It was, I guess, secret to the Guam Election 4 
Commission over the course of two days and, I don't know, like eight or 5 
10 hours of testimony. 6 

Paul Solis: And you named Campaign Donor and this whole circumstance to them? 7 

Campaign Manager: Correct. 8 

Paul Solis: Is their process – their process is confidential? 9 

Campaign Manager: Yes. The Guam election process for determining probable cause is 10 
confidential. Once they determine probable cause, they can initiate an 11 
investigation, or they may refer the case to the attorney general. 12 

Paul Solis: Do you know if there has been a referral to the attorney general? 13 

Campaign Manager: I believe they are still speaking to people at this point. 14 

Sean Quinn: Couple more things, just quickly. When Delegate San Nicolas spent 15 
money that was not in cash, how did he normally spend money? Was it a 16 
credit card? How did he spend money? 17 

Campaign Manager: Yes. If he was not spending money in cash, he would spend it ... He would 18 
use his credit card. He spent, under the financial disclosures, quite a bit of 19 
his own money, apparently, on the campaign. I think it was over 30 or 20 
$40,000 of his own money. 21 

Sean Quinn: Do you know where his credit card was from, or what credit card he used? 22 

Campaign Manager: I think he uses Chase Preferred. Yeah, Chase Sapphire Preferred card was 23 
generally the card that he used. 24 

Sean Quinn: I know you said he was sort of tight on cash partially because his salary 25 
was cut, and also I guess because he was making outlays for the campaign. 26 
Do you know if he had any other debts or any other reasons he was tight 27 
on money? 28 

Campaign Manager: He has four mortgages. His four houses, he has four mortgages on. 29 
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Sean Quinn: Okay. Do you know if he had a lot of credit card debt? Did he ever talk to 1 
you about that? 2 

Campaign Manager: Yes, because he put a lot of his ... Almost all of the campaign on credit 3 
cards. He did continually have a lot of credit card debt on those. 4 

Sean Quinn: Okay. You talked about how he would wash the money through small 5 
donor fundraising. Were you involved in the FEC reporting around any of 6 
those donations? 7 

Campaign Manager: I would type out some of the reports at his direction. We would stay in the 8 
evening and he would say ... We would go through his bank statements 9 
and then we would put in just what was in the bank statements, basically. 10 

Sean Quinn: Okay. His personal bank account? 11 

Campaign Manager: No, from the campaign account. 12 

Sean Quinn: Okay. Did anybody else work on that FEC reporting? 13 

Campaign Manager: Just himself and I. 14 

Paul Solis: Any other instances like the one described with Campaign Donor where 15 
there was an excessive, or a campaign contribution in cash exceeding 16 
limits, where there was an intent to then distribute it in lower dollar 17 
amounts? was there any other circumstances like that? 18 

Campaign Manager: No, that was the only specific one that I was aware of. 19 

Paul Solis: Okay. 20 

Sean Quinn: We've talked about the Guam Election Commission investigation. Have 21 
you had conversations with anybody else about any other investigations 22 
about these issues? 23 

Campaign Manager: Well, I've been planning to file a federal election commission complaint, 24 
but my understanding is there's no quorum in the commission. So, I had 25 
that complaint written, but I have not filed it because I don't know where 26 
that would even go. 27 

Paul Solis: Have you been contacted? So independent of your desire to file anything, 28 
have you been contacted by any government agencies; state, local, federal, 29 
other than us? 30 

Campaign Manager: No. So, just Guam Election Commission, and you guys. 31 
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Paul Solis: Any communication with the Committee on Ethics; the House Committee 1 
on Ethics? 2 

Campaign Manager: No. 3 

Sean Quinn: Do you know anything about an ongoing FBI investigation? 4 

Campaign Manager: I heard about that in the media, and I had known about it through Sahara 5 
Defensor who works in the congressman's office. She had reported to Mr. 6 
Carlo Branch, who was at the time the executive director of the legislature, 7 
who told me about it. Carlo Branch, the executive director of the 8 
legislature had also ... He was a friend of mine and I had also told him 9 
about the affair with Miss Winn. Sahara had also known about the affair 10 
with Miss Winn before she worked in the congressman's office. 11 

 And so, Sahara had told Carlo, who told me, that the congressman had 12 
initiated a FBI investigation to try to discredit people that he knew might 13 
know about the affair. 14 

Sean Quinn: And who else ... Who was that FBI investigation targeted at? Do you 15 
know? 16 

Campaign Manager: Mr. Branch. Mr. Carlo Branch, who is now the senior policy advisor for 17 
the Governor of Guam. 18 

Sean Quinn: Okay. Sahara Defensor works in the congressman's office, and you said 19 
she was aware of the affair before she started working there? 20 

Campaign Manager: Correct. 21 

Sean Quinn: Okay. And how do you know that? 22 

Campaign Manager: Because she mentioned to Mr. Branch about rumors that she had heard, 23 
and then Mr. Branch had confirmed with her rumors that he had heard, 24 
and they were [inaudible] out together, that presently, he was having an 25 
affair with Jennifer Winn. So, Sahara Defensor knows Alana Tori, Mrs. 26 
Winn's daughter. So, after Alana had worked in our office, she was going 27 
to get her master's degree at Emerson University in Boston, which is 28 
where Sahara lived. 29 

Campaign Manager: And so, the congressman contacted Sahara and said, "I know this girl was 30 
coming to Boston. Can you take care of her?" And so that's how she 31 
knows Alana. She knew Alana and Jen before they worked together 32 
through that, because the congressman had asked Sahara to take care of 33 
Alana, Jennifer Winn's daughter. 34 
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Sean Quinn: When she was in Boston? 1 

Campaign Manager: When she was in Boston. 2 

Sean Quinn: When was that? 3 

Campaign Manager: This was after Alana was our intern, so this would have been like 2016 or 4 
so that she started – like she was getting her master's there. 5 

Sean Quinn: Okay. And then, do you know when Sahara was hired by Delegate San 6 
Nicolas? 7 

Campaign Manager: Hired from the beginning of the term, so January 2019. 8 

Sean Quinn: Is that just she was hired because that's somebody that the congressman 9 
trusts? 10 

Campaign Manager: Yes, I presume so, yes. And she was a lawyer. 11 

Sean Quinn: Okay. Do you know how they know each other? 12 

Campaign Manager: What was that? 13 

Sean Quinn: Do you know how Sahara and the congressman know each other? 14 

Campaign Manager: Oh, they've been friends for a long time. Originally, she was supposed to 15 
be the treasurer for his campaign when he wanted to originally run in 16 
2010. He did not end up running for senator in 2010, but there are stickers 17 
that they had produced with her name as treasurer on the sticker. 18 

Sean Quinn: Okay. 19 

Paul Solis: Have you ever taken any files from Delegate San Nicolas' campaign or 20 
personal office without his consent? 21 

Campaign Manager: No. We had a system in which I kept a copy of the receipts and he kept a 22 
copy of the receipts. As we were moving out of the ... And these were kept 23 
in the senatorial office. As we were leaving the senatorial office, I left 24 
those receipts with the other boxes, that they were supposed to move into 25 
the congressional office. They left that box, and they just didn't bring it 26 
with them. So they left it and it was locked in that storage room for a 27 
while. 28 

 And then the Senator who took over that office, Senator James Moylan, 29 
called me to pick up that box. And then I picked it up and then in our 30 
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breakfast that we had in February, the congressman asked for that box. So 1 
I said, "Yes," and then of course, "I mean, you are the people that left it. 2 
You were supposed to take it." And so, I provided it to Eli and Nelta. They 3 
came to the Guam legislature and they picked it up from my car. 4 

Paul Solis: So, February 2019, did you make any copies of any of those documents to 5 
retain for yourself? 6 

Campaign Manager: No. They were all given to the congressman. So, he should have his copy 7 
as well as all of my copies. 8 

Sean Quinn: Okay. Have you talked to anybody else about this interview today? 9 

Campaign Manager: Just the elders in my congregation. 10 

Paul Solis: Okay. We're just going to ask you, from here on out, to please keep this 11 
confidential. Please don't share the nature of our questions with anybody 12 
or what you've told us today. It's just important that we protect the 13 
integrity of the review, and that we make sure this is confidential as 14 
possible to protect the interests of all those involved. So please try to 15 
respect that. 16 

Campaign Manager: Yes. 17 

Paul Solis: And in no way does that diminish your ability to speak to a lawyer or to 18 
fulfill any other rights you have, of course. 19 

Campaign Manager: Okay. 20 

Sean Quinn: Well, like I said at the beginning of the interview, in the next few minutes, 21 
I'm going to email you a copy of the false statements act that we talked 22 
about and the acknowledgement form. So, if you can just sign that and 23 
have that scanned and sent back to me. You can send that along with the 24 
production that you're going to make, and let's just go over the importance 25 
of getting those documents again one more time. Today, do you think 26 
you're going to be able to produce those? 27 

Campaign Manager: Yes. 28 

Sean Quinn: Okay. All right. Well then, I will look out for that production and the 29 
signed acknowledgement form, and I will receive those tomorrow. 30 

Campaign Manager: Okay. All right. 31 
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Paul Solis: Okay. Well, I think that's everything we have for you. If there's anything 1 
else, Sean will be in contact with you. So, thank you very much for your 2 
time Campaign Manager. 3 

Campaign Manager: Great. Thank you. 4 

Sean Quinn: Yup. We appreciate it. Thank you. 5 
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Sean Quinn: All right. So, I just turned on the recorder. This is, as I explained, just kind 1 
of a follow-up supplemental interview to add to a couple of things that we 2 
talked about in the first interview. Today is December 5th in DC and 3 
December 6th in Guam. And this is Sean Quinn speaking to Campaign 4 
Manager. So, Campaign Manager, I just wanted to ask you, we talked 5 
about when you picked up the money from Campaign Donor’s office, you 6 
said you picked it up from him, and then can you describe to me what you 7 
did with that money? 8 

Campaign Manager: Oh, I immediately gave it to Mr. San Nicolas. I went from Campaign 9 
Donor's office, back to our office, the senatorial office, and gave the money 10 
to Mr. San Nicolas. 11 

Sean Quinn: Okay. And so, you did that the same day that you picked it up from 12 
Campaign Donor? 13 

Campaign Manager: Yeah, immediately, yes. It immediately went from Campaign Donor's 14 
office, and then back to our office, and gave it to Mr. San Nicolas. 15 

Sean Quinn: Okay. And do you remember what time of day that was? 16 

Campaign Manager: Well, there were two occasions, and I believe both were in the afternoon. 17 

Sean Quinn: Okay. Right. Two occasions, okay. And just remind me once again, if you 18 
can remember the dates of those two separate occasions. 19 

Campaign Manager: I can't remember off the top of my head, but I believe I sent you a 20 
screenshot of, yeah, the two different occasions where he said, "Come pick 21 
up the money." I think the dates are on those two screenshots. 22 

Sean Quinn: Right. And so, let's talk real quick. Can you go over again how was the 23 
money packaged when you received it? 24 

Campaign Manager: It was in an envelope, a sealed envelope. 25 

Sean Quinn: Okay. And then did you ever open that envelope? 26 

Campaign Manager: I did not. 27 

Sean Quinn: Okay. And so, both times immediately you took it to Delegate San Nicolas 28 
in the senatorial office? 29 

Campaign Manager: Correct. 30 

Sean Quinn: And that is a different office than your campaign office? 31 
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Campaign Manager: We had no campaign office, so it was like essentially one in the same. 1 

Sean Quinn: Okay. And where was the senatorial office? 2 

Campaign Manager: The senatorial office was in the DNA Building, Suite 407. 3 

Sean Quinn: Okay. And what did Senator San Nicholas, now Delegate San Nicolas say 4 
when you handed him the envelope? Or what was his reaction? 5 

Campaign Manager: What did he say? I don't recall exactly what he said. He was expecting the 6 
money, so he just received it and- 7 

Sean Quinn: And why was he- 8 

Campaign Manager: And that was that. I don't recall any specific thing that he said. 9 

Sean Quinn: Okay. And why was he expecting the money? 10 

Campaign Manager: He was expecting the money because I was present when they had arranged 11 
with, Campaign Donor and Mr. San Nicolas arranged, that he would 12 
receive the money that Campaign Donor would give a $10,000 cash 13 
donation to Mr. San Nicolas. So, he was expecting it. He was expecting the 14 
money. 15 

Sean Quinn: Okay. Was he expecting it on that day? 16 

Campaign Manager: Was he expecting it on that day? So, the two separate occasions... So, he 17 
knew that Campaign Donor was going to give the money eventually. 18 
Campaign Donor said at the time that they had made the deal that 19 
Campaign Donor would give the money, that it would take Campaign 20 
Donor some time to get that money together. And so that'd be the first day 21 
that it happened, and I picked up the money from Campaign Donor. Mr. 22 
San Nicolas was aware that I was going to go get the money. 23 

Sean Quinn: Okay, and how was he aware that you were going to go get the money? 24 

Campaign Manager: He was because Campaign Donor, I believe, also told him at the time that I 25 
was going to go get the money. And then the second time, Campaign 26 
Donor and Mr. San Nicolas were having lunch and were discussing matters 27 
and Campaign Donor said, "Oh, I'm going to give you the money during 28 
lunch," but then forgot to get the money during lunch, and then I'd have to 29 
go in the afternoon to go get the money. 30 

Sean Quinn: Okay. Did you have conversations with Delegate San Nicolas before you 31 
went to go pick up the money on either occasion, like the day of? 32 
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Campaign Manager: Did I have conversations with Delegate San Nicolas? I mean, conversations 1 
about going to pick up the money? 2 

Sean Quinn: Yeah. For example, on the day of either occasion did you say, "Hey, I'm 3 
going to get the money right now. I'll be to your office in an hour or two,"? 4 

Campaign Manager: So, the first occasion, yes, because I believe that he knew, I mean he knew 5 
the first occasion, I believe he knew I was going to go get the money. So, 6 
he did know at the time. And then the second time when they had had 7 
lunch together, he knew he was going to get the money on that day. It's just 8 
that Campaign Donor forgot to give it to him during lunch. 9 

Sean Quinn: Okay. 10 

Campaign Manager: So, he was aware of it at the time. 11 

Sean Quinn: Okay. And we'll do this for both occasions, but on the second occasion, 12 
which I can remind you the date is October 5th. That was the day that he 13 
had lunch with Delegate San Nicolas and then forgot the money, and then 14 
you went and picked it up. Do you have a specific recollection of handing 15 
over the money to Delegate San Nicolas on that day? 16 

Campaign Manager: Oh yes. Yeah, of course. Yeah. 17 

Sean Quinn: And can you tell me how did that happen? Did you walk into his office and 18 
hand him the envelope? Did you put it on his desk? 19 

Campaign Manager: No, I gave it to him directly in person, yeah. 20 

Sean Quinn: Okay. So, hand to hand delivery, and then what was Delegate San Nicolas's 21 
reaction when you handed him the envelope? 22 

Campaign Manager: He was expecting it. So he immediately took it and he opened it. 23 

Sean Quinn: He opened it in front of you? 24 

Campaign Manager: Yeah, he opened it and counted the money and, yeah. And then that was 25 
that. 26 

Sean Quinn: Did he tell you how much money was in the second envelope? 27 

Campaign Manager: The second time? Yes. $5,000 and we specifically talked about it, because 28 
Campaign Donor said that there would be $4,000 in it. And then he counted 29 
it and was like, "Oh no, this is five." And Campaign Donor was saying 30 
something about how he was only getting, four at the time, so he would not 31 
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reach the $10,000, he couldn't get the $10,000, but then when he counted it 1 
he said, "No, this is five," so it's five. 2 

Sean Quinn: Okay. So, the second time is a sealed envelope that you gave him. He 3 
opened the envelope and counted out $5,000 and then verbally confirmed 4 
to you that it was $5,000? 5 

Campaign Manager: Yeah. 6 

Sean Quinn: Okay. And then do you know what he did with the... Like did you see him 7 
do anything with the money after that? 8 

Campaign Manager: There is a hiding place that he has, a library attached to his office, so he 9 
went to go put it into his little hiding place. 10 

Sean Quinn: Okay. And can you describe that hiding place? 11 

Campaign Manager: It's the ceiling tile, the corner ceiling tile of his library. I guess he just puts 12 
it in the ceiling. 13 

Sean Quinn: Okay. And then let's go back to the first occasion. Do you have a specific 14 
memory of handing him the envelope at that time? 15 

Campaign Manager: Yes. Yes. 16 

Sean Quinn: Okay. And what happened that time? Can you describe the whole scene for 17 
me? 18 

Campaign Manager: Yeah. Again, I believe… Okay my recollection of that, of the first time is a 19 
little hazier. I think, I believe it was in the office and I gave him the money, 20 
but I know both times I was very specific about, "I don't want to hold on 21 
this money," so I went directly from Campaign Donor's office to here. 22 

Sean Quinn: Okay. The first time, did he count the money like he did the second time? 23 

Campaign Manager: No, I did not see him count the money the first time. 24 

Sean Quinn: Okay, so you're not exactly sure how much money was in the envelope the 25 
first time? 26 

Campaign Manager: No. 27 

Sean Quinn: Okay. And then- 28 

19-4104_0069



CONFIDENTIAL 

Subject to the Nondisclosure Provisions of H. Res. 895 of the 110th Congress as Amended 
 

Page 6 of 9 
 

Campaign Manager: Well, except that the second time when he counted the money, he said, 1 
"Yes, this is $5,000. The total was $10,000," he said. 2 

Sean Quinn: Okay. And then the first time, did he do the same thing with the envelope? 3 
Did you see him put it in that ceiling tile or did he do something else? 4 

Campaign Manager: The first time, I don't remember, no. I don't remember exactly what he did. 5 

Sean Quinn: Okay. Okay, take a second to kind of think about each time you handed it 6 
over to him, any other kind of details you can tell me about both those 7 
times that you handed the money over to him? Anything that stands out in 8 
your mind or anything you remember about those days? 9 

Campaign Manager: No, it felt very routine. 10 

Sean Quinn: Okay. 11 

Campaign Manager: Yeah. There's nothing particularly special. Oh, when I picked up the money 12 
from Campaign Donors the second time, I noticed that my cousin, 13 
Michelle, works in Campaign Donors office. 14 

Sean Quinn: Okay. 15 

Campaign Manager: So that's what I talked about with Campaign Donor. I was like, "Oh that's 16 
my cousin Michelle. She is my cousin." 17 

Sean Quinn: Okay. 18 

Campaign Manager: [inaudible 00:11:26]. 19 

Sean Quinn: And nobody else knew that you had delivered the money to Delegate San 20 
Nicolas, right? 21 

Campaign Manager: Yeah, correct. No one knows but me. 22 

Sean Quinn: Okay. I think that is probably all that I have for you. Let me just pause this. 23 
Well, let me pause the recorder for one minute and just look at a couple of 24 
things and make sure I don't have anything else, because I don't want to 25 
have to call you twice, but hold on one second. 26 

Campaign Manager: Sure. 27 

Sean Quinn: So the recorder is back on. Was there any reason that Delegate San Nicolas 28 
never thanked Campaign Manager for the money? Or are you aware of him 29 
thanking him for the money? 30 
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Campaign Manager: No. Yeah, no, he was profusely thankful for the money. 1 

Sean Quinn: But I mean, did he like send a note to Campaign Manager, or did he call 2 
him up and say, "Thanks so much for the $10,000 donation," any thank you 3 
to Campaign Manager like that? 4 

Campaign Manager: I mean, they were friends, they hung out. So, I don't recall any situation in 5 
which I was present in which he did that. But yeah, I mean, they hung out 6 
every so often. 7 

Sean Quinn: Okay. So, you know in general Delegate San Nicolas was thankful, but you 8 
don't know of any specific instance or no call or email where he said thank 9 
you? 10 

Campaign Manager: Yeah, I was not present for any specific instance of thanking. 11 

Sean Quinn: Okay. And then I think we might've gone over this a little bit, so you don't 12 
remember the exact date of the first pickup, right? 13 

Campaign Manager: Yeah. I don't recall the exact date of it. I think the screenshot of texts I sent 14 
you had two separate instances and two separate dates. 15 

Sean Quinn: Yeah. Did Campaign Manager have like a thank you lunch for, or host a 16 
thank you lunch at his restaurant, the Churrasco for San Nicolas and his 17 
staff? Do you remember that? 18 

Campaign Manager: Yes. Yeah. Yeah. 19 

Sean Quinn: Okay. 20 

Campaign Manager: He did. 21 

Sean Quinn: And I think that was on September 5th, so a month before the second 22 
pickup. Is that where you picked up the money the first time? 23 

Campaign Manager: I think that's right. 24 

Sean Quinn: At lunch? 25 

Campaign Manager: I think so, yeah. 26 

Sean Quinn: Okay. So not in his office the first time? 27 

Campaign Manager: The first time was a little bit... I have a very specific recollection of the 28 
second time. The first time, yeah, is a little hazier. 29 
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Sean Quinn: Okay, so the first time, you're not sure where it was that you picked it up? 1 

Campaign Manager: Yeah. I mean, now that you mentioned the lunch, I do recall having an 2 
envelope during lunch, but I think [inaudible 00:14:55]. 3 

Sean Quinn: You recall it, sorry, can you repeat that? 4 

Campaign Manager: Now that you mentioned the lunch, I recall him having some kind of 5 
envelope during lunch, I think. So, I think [inaudible 00:15:06]. 6 

Sean Quinn: Yeah, that last little bit was garbled. You said, you think you recall him 7 
having an envelope at lunch, but? 8 

Campaign Manager: Yeah, but again, the first time he got the money is a little hazier in my mind 9 
than the second time. I have a very specific recollection of the second time. 10 
But the first time, yeah, I... 11 

Sean Quinn: Okay. Alright. And I guess just since we're talking about that lunch, do you 12 
know why Campaign Manager hosted that lunch? 13 

Campaign Manager: Yeah, he was, like I said, he was a friend of Mr. San Nicolas, so he often 14 
did gifts like that. Like for example, also during the bachelor party for Mr. 15 
San Nicolas's brother, he donated several cases of lobster as well. So, he 16 
was just very generous to Mr. San Nicolas. 17 

Sean Quinn: Okay. 18 

Campaign Manager: And then the Churrasco, I mean whenever we would eat at that restaurant 19 
and then Campaign Donor happened to be there, he always comped our 20 
meal. 21 

Sean Quinn: Okay. And then just when you drove to pick up the, let's talk about the 22 
second one, since you remember that more, when you drove to pick it up, 23 
do you use your personal car or do you have a car you use for work? 24 

Campaign Manager: No, just a personal car. 25 

Sean Quinn: Personal car, okay. And is that what you drove that day? 26 

Campaign Manager: Yes, yeah. 27 

Sean Quinn: Okay. Okay, all right. I think that's all that I have for you. I, again, I 28 
appreciate you getting on the phone so early with me. 29 

Campaign Manager: No problem. 30 
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Sean Quinn: And I'm going to stop the recorder now. 1 

 2 
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Cho, Annie

From: Quinn, Sean
Sent: Friday, November 1, 2019 12:50 PM
To: Faith San Nicolas
Subject: RE: Requested Documents

Faith,  
 
That’s great thanks. And I have another related follow up: looking at your Exhibit B spreadsheet can you please provide 
details on the reimbursements to Delegate San Nicolas made with Checks 141, 144, and 145? Please identify which 
specific loans he was being reimbursed for and what the underlying charges were (along with receipts or supporting 
documents for those charges). 
 
For example, Check 144 for $4,840.49 appears to be reimbursing Delegate San Nicolas for four “loans” or advances that 
Delegate made and reported on FEC reports (a $1,451.07 loan incurred on 4/30/2018, a 340.41 loan incurred on 
8/5/2018, a $1,503.79 incurred on 5/31/2018, and a $1,545.22 loan incurred on 6/30/18).  Please provide supporting 
documents or receipts for those four transactions. Please also do the same for checks 141 and 145. 
 
And lastly, your Exhibit D was a subset of checks from the campaign banking account. Please produce all of the other 
checks (checks both to Delegate San Nicolas and checks directly to vendors).  
 
Once I get those items from you, I think that will be everything we need from you as for as document production goes. 
 
Best, 
Sean 
 
Sean M. Quinn 
Investigative Counsel 
Office of Congressional Ethics 
U.S. House of Representatives 
425 3rd St. SW, Suite 1110 
Washington, DC 20024 

 
Fax: 202‐226‐0997   

 
 
 
From: Faith San Nicolas < >  
Sent: Friday, November 1, 2019 12:02 PM 
To: Quinn, Sean < > 
Subject: Re: Requested Documents 
 
 
Hi Sean, 
Yes I will get those documents to you before Monday. Thank you 
 
On Wed, Oct 30, 2019 at 3:37 PM Quinn, Sean  wrote: 

Hi Faith, 

19-4104_0085



2

  

Thanks for gathering those documents. One follow up item: I see that you’ve provided the Facebook charges in the 
attached Exhibit F. Can you please provide documentation showing that those were all charged directly to Delegate San 
Nicolas, and to what card or bank account? 

  

Thanks, 

Sean  

  

Sean M. Quinn 

Investigative Counsel 

Office of Congressional Ethics 

U.S. House of Representatives 

425 3rd St. SW, Suite 1110 

Washington, DC 20024 

 

Fax: 202‐226‐0997   

 

  

From: Faith San Nicolas < >  
Sent: Monday, October 14, 2019 8:34 PM 
To: Quinn, Sean < > 
Subject: Requested Documents 

  

 
 

Hi Sean,  
Thank you for your patience as I was able to gather the information requested. You can find them attached. Please 
email me if you need anything else.  
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From: Faith San Nicolas
To: Quinn, Sean
Subject: Re: Requested Documents
Date: Monday, November 18, 2019 10:33:04 AM
Attachments: CampaignChecks.zip

Hi Sean,

The checks for 141, 144, & 145 are not dollar for dollar reimbursements. All "loans" are
reimbursements made to the Congressman for campaign expenses. The amounts owed to the
delegate actually exceed the amounts reimbursed. Let me know how I can help with this.

As for Exhibit D checks, see all checks paid out from the account to the delegate and vendors.

Thanks.

On Fri, Nov 15, 2019 at 3:35 PM Quinn, Sean < > wrote:

Faith,

 

Thanks for your response. Can you tell me what is holding up the production? If you have
some documents, but not all of what I have requested, please send what you already and
send the rest when you’re able.

 

Sean

 

Sean M. Quinn

Investigative Counsel

Office of Congressional Ethics

U.S. House of Representatives

425 3rd St. SW, Suite 1110

Washington, DC 20024

Fax: 202-226-0997 

19-4104_0088



 

From: Faith San Nicolas  
Sent: Friday, November 15, 2019 3:24 PM
To: Quinn, Sean < >
Subject: Re: Requested Documents

 

Hi Sean,

I did not forget about you. Please give me a little more time as I gather your requests.
Thank you. I will update you soon. 

 

On Mon, Oct 14, 2019 at 8:33 PM Faith San Nicolas < > wrote:

Hi Sean, 
Thank you for your patience as I was able to gather the information requested. You can
find them attached. Please email me if you need anything else. 

 

 

Thank you.

 

 

--

Senseramente,

Faith A.Q. San Nicolas

--

Senseramente,

Faith A.Q. San Nicolas
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October 3, 2019 

 

Omar S. Ashmawy 

Staff Director and Chief Counsel 

Office of Congressional Ethics 

425 3rd Street SW 

Suite 1110 

Washington, DC 20024 

 

Subj: Response to REQUEST FOR INFORMATION Review No. 19-4104 

--- 

 

Review No. 19-4104 Question 1: 

All documents and communications related to your trip to the Nurture Wellness Village in the Philippines 

in or around February 2018, as we as the name and contact information of anybody that accompanied 

you on that trip 

Review No. 19-4104 Question 2: 

All documents and communications related to your trip to the Shangri-La hotel in the Philippines in 2018, 

as well as the name and contact information of anybody that accompanied you on that trip. 

RESPONSE to Question 1 and Question 2: 

1) My trip to the Nurture Wellness Village and the Shangri-La hotels in the Philippines 

was one part of a multi-day stay in the Philippines to procure campaign materials for 

my congressional race (Exhibit A1). Due to planning constraints my travel required 

me to stay at various locations on this particular trip because of limited availability 

and effort to contain costs. On Guam candidates for office oftentimes procure their 

campaign collateral materials from the Philippines as the cost of travel, 

accommodations, and procurement is lower than sourcing the same products on 

Guam due to the limited amount of service providers. The reply to this inquiry will 

illustrate repeated legitimate campaign purchases in the Philippines, as well as the 

substantial cost containment such action provides on a net basis. 

a. My air travel to the Philippines was not incurred nor accrued with campaign 

funds and was made possible with the utilization of personal travel rewards 

points as indicated in Exhibit A1. Additionally, indicated in Exhibit A1 is my 

travel booking as an individual. 

b. Due to planning constraints my travel during the period from February 24th 

to March 4th required me to stay at various locations because of limited 

availability. My accommodations are as follows: 

i. KL Serviced Residences – 117 Gamboa St. Legaspi Village, Makati, 

Manila 1229 Philippines. One night stay from February 24th to 

February 25th (Exhibit A1) 
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1. This stay was NOT expensed to nor incurred with campaign 

funds as illustrated in Exhibit B. Personal funds were used 

for this cost. 

ii. Nurture Wellness Village – Pulong Sangingan, Tagaytay, Luzon, 4120 

Philippines. (OCE Question 1). 3 night stay from February 25th to Feb 

28th (Exhibit A1). Extended an additional evening and paid cash to 

March 1.  

1. This stay was NOT expensed to nor incurred with campaign 

funds as illustrated in Exhibit B. Personal funds were used 

for this cost. 

iii. Shangri-La at the Fort – Manila (OCE Question 2). 2 night stay from 

the evening of March 1 to March 3. This stay was a continuance of 

my total trip from February 24th to March 4th. (Exhibit A1) 

1. This stay was expensed to the campaign (Exhibit B) as it was 

the stay in which I took receipt of the $3,000.00 in ordered 

goods (Exhibit A1). 

iv. Travel concluded on March 4th due to a late evening air travel 

departure on March 3rd, returning early March 4th as indicated in 

Exhibit A1. 

c. My campaign materials were procured from my graphic designer, buyer, 

and aggregator Mrs. Jodi K. Topacio who is based in the Philippines and 

provided the following onsite services: 

i. Feb 24th to Feb 25th – collateral material layout approval by 

candidate and prepare for proofing 

ii. Feb 25th to Feb 26th – Proofing approval by candidate and 

authorization for full order printing 

iii. Feb 26th to March 2nd – Printing and drying; order aggregation 

1. Note: tarpaulin printing in the Philippines requires a drying 

process in order to prevent product damage as a result of 

folding and shipping. For this particular order, due to the 

size of the order and the dimensions of certain items this 

duration was necessary and is not inconsistent with other 

durations indicated in Exhibit A2. 

iv. March 2nd to March 3rd – Packaging, delivery, and weight validation 

v. Due to weight limitations additional packaging work was required 

and an additional baggage charge was incurred (Exhibit A1) 

vi. Receipt for campaign materials purchase is attached (Exhibit A1). 

Mrs. Topacio can be reached at 02 7198205 

d. I was not accompanied on my trip to the Nurture Wellness Village nor to the 

Shangri-La. I did receive a guest during my stays there and no additional 

official expenses were incurred or accrued by the campaign on their behalf 

as illustrated in all Exhibits contained in this response. 

e. Exhibit A2 contains other records of previous procurements from the 

Philippines and is also accrued to my campaign. This illustrates the common 
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nature of travel to and procurement from the Philippines for legitimate 

political campaign purposes. 

f. Exhibit A3 is a recent quote from a Guam-based supplier for the same 

campaign materials order that precipitated my trip that included the 

necessary duration of my total stay to include the Nurture Wellness Village 

and the Shangri-La (Ex A1). This Exhibit A3 clearly illustrates that my travel-

based procurement of campaign materials resulted in a significant cost 

savings to Guam-based procurement, inclusive of hotel accommodations 

and air travel. Plainly, Exhibit A3 costed the same procurement at $19,240 

versus full monetization of my Ex A1 procurement trip to the Philippines at 

$4,939.34. A savings of $14,300.66. Because only my stay at the Shangri-La, 

the extra baggage cost, and the cost of goods was expensed with campaign 

resources the savings to my campaign for procuring these materials 

exceeded 400%. 

 

Review No. 19-4104 Question 3: 

 

All documents and communications related to your visit to the Outrigger Guam Resort in or around May 

of 2018 as well as the name and contact information of anybody that accompanied you on that trip. 

 

RESPONSE to Question 3: 

 

I have no documents or communications in my possession regarding any visit to the 

Outrigger Guam Resort in or around May of 2018. Neither my campaign transactions 

nor my personal transactions indicate any visit to the Outrigger Guam Resort in or 

around May of 2018, nor are there any official accruals outstanding to my campaign for 

any such visit as indicated in Exhibit B.  

 

Review No. 19-4104 Question 4: 

All documents and communications related to repayments to you of loans made to your campaign 

committee, Michael San Nicolas for Congress, and all documents and communications related to the 

underlying loans for which you were receiving repayment. This request includes, but is not limited to, 

documents and communications related to the following loan repayments to you, as well as the 

associated loans for which you were receiving repayment: (list follows original correspondence 

RESPONSE to Question 4: 

Regarding the specific transactions requested by the OCE any available detail is 

contained in Exhibits B through Exhibit G. 

 

My new Campaign Manager and Treasurer both share the OCE’s concerns regarding our 

FEC disbursement filings, as do I. Both the previous Campaign Manager and Treasurer 

have been replaced in my campaign organization after reviewing their last filing for the 

period covered in this OCE inquiry. 
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To date we continue working actively with the FEC to remedy the circumstances; the 

prior Campaign Manager was also the Custodian of Records, and mishandled campaign 

finance records egregiously. The prior Campaign Manager has since become an adverse 

party. 

 

As we work with the FEC to remedy our filing I have suspended receiving any additional 

reimbursements for expenses I incurred on behalf of the campaign and will not be 

receiving any until such time that our filings are fully compliant with FEC standards. 

 

Specific to the OCE inquiry please find as follows: 

 

1. Exhibit A1 – Various charges for costs related to campaign material 

procurement from the Philippines 

2. Exhibit A2 – Various charges for costs related to campaign material 

procurement from the Philippines 

3. Exhibit B – a full outlay of all candidate loans and reimbursements from 

November 2017 to August 2019, 

4. Exhibit C – a copy of all available receipts or statements to validate 

candidate loans in Exhibit B 

5. Exhibit D – a copy of all checks disbursed to the candidate as loan 

repayments from the campaign 

6. Exhibit E – a copy of the campaign bank statement illustrating all deposits 

and disbursements 

7. Exhibit F – a copy of all Facebook campaign advertising receipts for 

expenses incurred by the candidate and accrued to the campaign 

8. Exhibit G – a copy of all NationBuilder campaign website receipts for 

expenses incurred by the candidate and accrued to the campaign. 

These exhibits clearly illustrate that on a net basis the campaign has an accrued 

liability to the candidate and has had an accrued liability consistently, resulting in no 

net benefit to the candidate from campaign proceeds during any period of the 

campaign. 

--- 

While the period referenced in the OCE inquiry appears to illustrate inaccurate campaign finance filings 

the campaign has taken action to replace the Campaign Manager/Custodian of Records, and the 

Campaign Treasurer, in order to properly remedy the issue.  

The campaign is working closely with the FEC to address filing issues and will be happy to, upon 

dismissal of this inquiry, continue to update the OCE if it so desires on an ongoing basis until achieved. 

Respectfully, 

 

Michael F.Q. San Nicolas 

Respondent to Review No. 19-4104 
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Cho, Annie

From: Jennifer Winn < >
Sent: Tuesday, October 15, 2019 10:52 AM
To: Quinn, Sean
Subject: Re: OCE Request for Information

Hafa Adai, Sean. 
 
I am writing in response to a request  for information, Review No. 19‐4104. 
 
1) I visited the Philippines in February 2018 for medical purposes. I am unable to find any record of my flight itinerary. I 
recall redeeming miles on my credit card but I am not able to confirm at this time. I usually pay for most items in cash 
when in the Philippines. 
 
 
I do not have any record of nor did I pay for any stays at the Nurture Wellness Village, the Shangri‐La hotel, or any other 
lodging.  
 
2) I do not have any record of stays or visits for the Outrigger Hotel or expenses made for other purposes at the hotel in 
May of 2018.  
 
3) I do not have any documents related to the trips as I was not accompanied by anyone on this trip. I met a few friends 
but do not have record of communications as I used a SIM card and discarded it and no longer have the cellphone that I 
used at the time in my possession.  
 
I reviewed the campaign committee expenses and reimbursements for lodging in February and May and the only 
reimbursement made to Michael San Nicolas was for the stay at the Shangri‐La Hotel. This was coupled with expenses 
for campaign materials. I have attached for your review along with my signed certification. 
 
Please let me know if you may require additional information or documentation. 
 
Thank you, 
 
 
Jennifer Winn 

 
 
Sent from Yahoo Mail for iPhone 

On Wednesday, September 25, 2019, 4:53 AM, Quinn, Sean < > wrote: 

Hi Jennifer, 

  

Thank you for taking the time to speak with me earlier today.  As we discussed, you have been identified 
as a third party witness with potentially relevant information to a review currently authorized by the 
Board of the Office of Congressional Ethics. To that end, I am attaching the following:  
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1. A Request for Information (“RFI”);  
2. An Acknowledgment of Receipt of this RFI (please return this to me at your earliest 

convenience);  
3. An RFI Certification form; and 
4. The OCE’s Data Delivery Standards.  

  

If you have any questions about this RFI after you’ve had a chance to read through the documents, 
please do not hesitate to contact me at this email or the number below.  Please acknowledge receipt of 
this email.     

  

  

Regards,     

  

Sean 

  

Sean M. Quinn 

Investigative Counsel 

Office of Congressional Ethics 

U.S. House of Representatives 

425 3rd St. SW, Suite 1110 

Washington, DC 20024 

Direct:   

Fax: 202‐226‐0997   
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